
A MISKOLCI SEMMELWEIS KÓR-
HÁZBAN AZ ELMÚLT IDÕSZAKBAN

TÖBB MINT EGYMILLIÁRD FORINTOS BE-
RUHÁZÁST, FEJLESZTÉST HAJTOTTAK

VÉGRE, ILLETVE VALÓSÍTANAK MEG AZ

INTÉZMÉNY TERÜLETÉN. AZ ÁTALA-
KÍTÁSOK AZ INTÉZMÉNY SZINTE MIN-
DEN TERÜLETÉT ÉRINTIK – A KONY-
HÁTÓL EGÉSZEN A SÜRGÕSSÉGI BETEG-
ELLÁTÁSIG.

Vannak olyan beruházások, amelyek
közvetlenül ugyan nem érintik az el-
látottakat – mint például a diagnosz-
tika vagy a fûtési rendszer korszerû-
sítése –, de mindezek nélkül elkép-
zelhetetlen volna a gyógyítás színvo-
nalának javítása. Az új gépek, eszkö-
zök beszerzése azonban közvetve ér-
zékelhetõ nemcsak a betegeknek, ha-
nem az egészségügyi dolgozóknak is.
A július elsején megtartott Semmel-
weis-nap pedig méltó keretet adott
a fejlesztéseknek, miként a személyi
kitüntetések, elismerések, jutalmak ki-
osztásához is ünnepélyes alapot nyúj-
tott.   

– Évtizedes álmom valósulhat meg,
és azt hiszem, nemcsak nekem, ha-
nem a kórházi menedzsmentnek is,
hiszen egy minden területre kiterjedõ
integrált, informatikai rendszer kiépí-
tése zajlik a kórházon belül – egé-
szítette ki a beruházási felsorolást dr.
Koleszár Lajos, a Semmelweis Kórház
igazgató fõorvosa. Elsõsorban egy min-
dent átfogó adatbázis, azaz minden
beteg koordinációját tartalmazó rend-
szer épülhet ki, az adatvédelmi köte-
lezettségek figyelembevételével. Ezen

túlmenõen a teljes kórházi gazdálko-
dás és adminisztráció rögzítése is meg-
valósulhat. A teljesség igényét vetíti
elõre, hogy akár szemenként nyomon
lehet követni egyes gyógyszerek fel-
használását. Ez a fejlesztés minden mun-
kahelyi egységet érint gép- és szoft-
verfejlesztéssel egyetemben. A költség-
vetési vonzata, pedig az év végére
elérheti a 85 millió forintot, amelyet
önkormányzati beruházásból finanszí-
roznak. 

(Folytatás a 2. oldalon)

NINCS ESÉLY A DVTK 1910 KFT.
INDULÁSÁRA AZ ÉLVONALBAN. AZ NB
I/B KÜZDELMEIRE, TALÁN MÉG EGY

SZÁZALÉK LEHETÕSÉG MARADT –
MONDTA DR. SZIEBEN LÁSZLÓ, A MA-
GYAR LABDARÚGÓ LIGA ELNÖKE,
OROSZ LAJOS SPORTÉRT IS FELELÕS AL-
POLGÁRMESTERNEK PÉNTEKEN.

Miskolc város vezetõi a diósgyõri
labdarúgás megmentése érdekében egy
„utolsó utáni” egyeztetõ tárgyalást szer-
veztek Ott Erzsébet, a DVTK 1910
Kft. többségi tulajdonosa, valamint Var-
ga Zsolt között, aki az elmúlt idõszak-
ban a DVTK egyetlen komoly vásár-
lójelöltjének tûnt. Az üzletember fenn-
tartotta korábbi ajánlatát, mely sze-
rint kifizeti a DVTK, több mint 100
millió forintra rúgó adósságát, és a
társaság 100 százalékos üzletrészéért
további 10 millió forintot ad. A meg-
beszélésen, amelyen az alpolgármes-
ter mellett részt vett Ott Erzsébet és
tanácsadója Filetóth László is, elutasí-
tották Varga ajánlatát. 
Ott Erzsébet úgy állt fel az asztal-

tól, hogy kijelentette: teljes felelõsség-
gel vállalja a Diósgyõr indulását az NB
I-ben, ehhez sem Varga Zsoltra, sem
az önkormányzatra nincs szüksége. 
Közben pénteken délelõtt diósgyõri

játékosok egy csoportja Budapestre uta-
zott, hogy Guti Miklós ügyvezetõnek
átadják azokat az iratokat, amelyben
július 8-ig haladékot adnak a DVTK
1910 Kft.-nek a február óta várt fi-
zetések rendezésére. A labdarúgók azért
határozták el magukat erre a lépésre,
hogy lehetõséget adjanak a diósgyõri
foci életben tartására, hiszen aláírásuk

nélkül a biztos megszûnés várna a pi-
ros-fehér klubra.
A szurkolók egyébként petíciót fo-

galmaztak meg az MLL, valamint az
MLSZ vezetõinek, amelyben azt kérik,
hogy vizsgálják meg a lehetõségét an-
nak, hogy a DVTK újra a miskolciaké
lehessen és a város támogatásával in-
dulhasson az élvonalban. Az aláírási íve-
ket a sportcsarnok elõtti sörsátorban,
valamint délutánonként a Centrum elõtt,
illetve a Villanyrendõrnél lehet aláírni
jövõ keddig minden nap.
Orosz Lajos kijelentette: örül a szur-

kolók kezdeményezésének és tárgya-
lásai során szeretné felhasználni a pe-
tíciót. Az alpolgármester azt reméli,
hogy az MLL szabályzatát „megerõ-
szakolva”, mégis sikerül a miskolciak-
nak visszaszerezni a város kincsét, a
diósgyõri focit.

Az Avas adott otthont az elmúlt hétvégén az elsô Kilátó Downhill kerékpárosversenynek. A profi, nôi,
junior, veterán és hobbi kategóriákban összesen több mint hetvenen álltak rajthoz. A versenyzôk a kilátótól
indultak, s a meredek lépcsôsoron száguldoztak egészen a célig, azaz a hegy lábáig. 
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SZÁGULDÁS A LÉPCSÔKÖN
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KÉSÕ ESTÉBE NYÚLT A MISKOLCI

KÖZGYÛLÉS NYÁRI SZÜNET ELÕTTI

UTOLSÓ ÜLÉSE. A GRÉMIUM DÖNTÖTT

AZ INTEGRÁLT ISKOLÁK ÉS ÓVODÁK

IGAZGATÓI ÁLLÁSHELYEIRÕL, DE A

KÉPVISELÕK ELÉ KERÜLT A LÉPCSÕHÁ-
ZI TÁVFÛTÉSI ALAPDÍJFIZETÉS ALÓLI

MENTESÍTÉS JAVASLATA ÉS AZ ÚJ

PARKOLÁSI RENDSZER MEGVALÓSÍ-
TÁSA ÉRDEKÉBEN SZÜKSÉGES INTÉZ-
KEDÉSEK SORA IS.

A közgyûlés szerdai ülése nemcsak
azért volt eltérõ a szokásoshoz ké-
pest, mert nem csütörtökön tartották
– július 1-jén ugyanis a köztisztvise-
lõk napja miatt munkaszüneti nap volt
a hivatalban –, hanem azért is, mert
a napirendet is alaposan megváltoz-
tatták. A zárt ülés tárgyalását ugyan-
is elõre hozták – ez pedig négy órán
keresztül tartott. Az ott tárgyaltakon
kívül 23 „sima” és 14 sürgõsségi in-
dítvány került a képviselõk elé, így
nem csoda, hogy este fél kilencig tar-
tott a grémium ülése. 

Az ülés elején elõbb Juga György,
az Összefogás–Fidesz–MDF frakcióve-
zetõje élt ügyrendi javaslattal, mely-
ben azt kérte, hogy a zárt ülésre ter-
vezett Miskolctapolca Vizek Völgye cí-
mû projekt elfogadásával kapcsolatos
elõterjesztést a testület nyílt ülésen,
két fordulóban tárgyalja.
Majd dr. Szinay Attila (Összefogás–

Fidesz–MDF) javasolta ugyanezt a Mihô
Kft. 2003. évi tény és 2004. évi ter-
vezett költségeinek vizsgálatáról szó-
ló beszámoló kapcsán. A képviselõk
mindkét ügyrendi javaslatot leszavaz-
ták, miként azt a sürgõsségi indít-
ványt is, mely az Összefogás–
Fidesz–MDF-frakció képviselõinek har-
madik kísérlete volt arra, hogy a köz-
gyûlés felterjesztés benyújtásával él-
jen a Magyar Köztársaság miniszter-
elnökéhez a diósgyõri kohászat meg-
mentése érdekében.
A napirend elfogadását követõen a

képviselõk a zárt ülés tárgyalását kezd-
ték meg.

(Folytatás a 3. oldalon)
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(Folytatás az 1. oldalról)
A súlyos betegek megfigyelését és

õrzését az országos szinten is, de
Borsod-Abaúj-Zemplén megyében min-
denképpen a legmodernebb monitor-
rendszerrel biztosítják. A belgyógyászati
intenzív részlegen lévõ rendszer 48 órára
visszamenõleg a beteg minden adatát
áttekinthetõen rögzíti, és esetleges prob-
léma esetén azonnal riasztja az ellátó
személyzetet. E biztonság megteremtése
30 millió forintot emésztett fel. Szükség
esetén külsõ, súlyos állapotban lévõ
beteg megfigyelése is rákapcsolható a
rendszerre.

A HÁTTÉRFEJLESZTÉSEK IS
FONTOSAK

Nagyszabású fejlesztés zajlott a külön-
bözõ mûtéti eszközök, mûtõlámpák, a
kivizsgálást támogató szövettani gép-
sorok, mikroszkópok területén is.
Csaknem minden osztályon megtörtént
az EKG-k, az újraélesztéshez és el-
sõsegélynyújtáshoz szükséges eszközök,
gépek beszerzése és cseréje.
A kórházon belül ugyanakkor van-

nak olyan fejlesztések is, amelyekkel a
betegek közvetlenül nem találkoznak.
Idetartoznak például a laboratóriumi au-
tomaták, a mûtéti kivizsgálást végzõ
szövettani vizsgálatokhoz szükséges
berendezések. A háttérben mûködõ szol-
gáltatások között egyébként említésre
méltó, hogy a miskolci Semmelweis
Kórházban mûködik a legmodernebb
konyha a megyében, amely mintegy
400 millió forintos ráfordítást igényelt.
Jelenleg pedig az intézmény fûtési rend-
szerének a fejlesztése zajlik 300 mil-
lió forint értékben. Ez a teljes kórházi
rendszert érinti, amely a tervek szerint
az õszre mûködésbe is hozható. Ez
valójában azt jelenti, hogy a külsõ
hõmérsékleti értékek függvényében
alakuló hõszolgáltatás és fûtés valósul
meg. A biztonság mellett ez komoly
forintokban értelmezhetõ meg-
takarításokat eredményez a kórház-
nak, ami korántsem elhanyagolható
tényezõ. A fejlesztési beruházások sorát
tovább folytatva mindösszesen 40 mil-
lió forintos ráfordítással sterilizáló gépet
szerzett be a kórház. Ennek keretében
jelenleg is zajlik a teljes rendszer áta-
lakítása, ami az eszközbeszerzés mel-
lett az új gépek hadrendbe állítását
is jelenti. 

AZ EGÉSZSÉG
ZÖLDTERÜLETEI

A tervek között szerepel még a
kórházi út- és parkolórendszer áta-

lakítása, bõvítése is, hiszen egyre több
autó fordul meg az intézmény
területén. Az elképzelések szerint a
zöldterületeket nem érintené negatí-
van a fejlesztés, azaz a már koráb-
ban kialakított parkokat igyekeznek
megvédeni. Az igazgató fõorvos em-
lékeiben kutatva elmondta például, hogy
látott már olyan fõvárosi pavilon-
rendszerû kórházat, mint amilyen a

Semmelweis is, ahol a bejárattól a ki-
járatig elvétve volt zöldfelület. Ezt a
példát nem szeretnék követni
Miskolcon, hiszen a megfelelõ környezet
is fontos a gyógyuláshoz.
Az idén 100 éves intézményen belül

szinte mindenhol átalakítás, felújítás zaj-
lik tehát. E beruházás keretén belül
pályázati pénzen egy sürgõsségi
betegfogadó részleget alakítottak ki. Itt

a páciensek úgymond átvétele, elsõ
ellátása zajlik, innen pedig arra az
osztályra kerülnek az ellátottak, ahol
az adott betegre nézve
nélkülözhetetlen beavatkozásokat
hajtják végre a szakemberek. Nem
is kell említeni mennyire fontos, hogy
mentõvel a kórházba érkezõ betegek
ellátása és koordinálása minél gyor-
sabb és a problémáktól mentes
legyen. A sürgõsségi részleg éppen
ezt hivatott ellátni, akárcsak – egy
közismert példát említve – a
Vészhelyzet címû amerikai sorozat-
ban látható. A pályázati igények kitel-
jesedésével pedig egy sürgõsségi osz-
tályt is szeretnének létrehozni az in-
tézményen belül.
Az újdonságok sorát tovább

gyarapítva az sem elhanyagolható
tény, hogy a megyei feladatokat is
ellátó Miskolci Drogambulancia a ko-
rábbi helyérõl egy modernebb és
feltétlenül tágasabb részlegbe került,
ahol az egyéni esetkezelések és külön-

bözõ csoportterápiás programok is
zavartalanul, minden európai uniós nor-
mának megfelelõen végrehajthatóak.
Csak felsorolás szintjén megemlítve
kialakították még a gyermekügyeletet,
az egész várost ellátó szájsebészetet,
a kórtermi fürdõszobákat, létrehoztak
oktatótermeket, mivel a kórház egyete-
mi oktató intézmény is egyben.

dobi

AZ MSZP ORSZÁGOS VÁLASZTMÁ-
NYÁNAK DÖNTÉSE ALAPJÁN AZ EURÓ-
PAI PARLAMENTI KÉPVISELÕI ÖSSZEFÉR-
HETETLENSÉG MIATT TÁVOZÓK HELYETT

ORSZÁGGYÛLÉSI MANDÁTUMOT KAP

TÖBBEK KÖZÖTT SZÛCS ERIKA (KÉPÜN-
KÖN), MISKOLC ALPOLGÁRMESTERE IS.
A KÉPVISELÕT ARRÓL KÉRDEZTÜK, MI-
VEL KÍVÁN FOGLALKOZNI AZ ORSZÁG-
GYÛLÉSBEN?

– Alapképzettségem szerint makro-
közgazdász vagyok, Miskolcon is nyolc
évig volt szakterületem a költségvetés,
tizenöt éve foglalkozom területfejlesztés-
sel, gazdaság- és vállalkozásfejlesztéssel.
Jelenleg az egészségügyet és a szociá-
lis ellátást felügyelõ alpolgármester va-
gyok, de kapcsolatom van a pályázat-
készítéssel is, különös tekintettel az uni-
ós források megszerzésére irányuló mun-

kákra. A Borsod
megyei képviselõ-
csoport igényei és
a frakció lehetõsé-
ge szerint e terü-
letek közül bárhol
szívesen fogok dol-
gozni – közölte
Szûcs Erika. Adódik

azonban a kérdés, hogy két év, vagyis
a ciklus fele mire elég?
– A költségvetés minden évben té-

ma, és érinti nemcsak az államháztar-
tást, hanem a gazdaság fejlõdését, il-
letve a vállalkozások lehetõségét is. A
2005–2006-os költségvetés kapcsán
azon leszek, hogy tapasztalataim alap-
ján minél jobb feltételek teremtõdjenek
a gazdaság fejlõdéséhez. A területfej-
lesztés és pályázatkészítés legfontosabb
eseménye a 2007–2013 közötti idõszak-
ra vonatkozó nemzeti fejlesztési terv elõ-
készítése. Az egészségügy átalakítása na-
pirenden van, a szociális területen pe-
dig bõvül az úgynevezett modellkísér-
letek száma. Összegezve azt mondha-
tom, a kormány négyéves programjá-
ból sok minden megvalósult eddig, de
legalább ennyi még hátra van – hang-
súlyozta a képviselõ.
Miskolc négy vezetõje közül most már

hárman képviselõk is. A sok országos
elfoglaltság nem zavarja a város ügye-
ibõl adódó napi teendõket? – érdeklõd-
tünk.
– A tisztségviselõk országgyûlési kép-

viselõsége nem rendkívüli. Az elõzõ cik-
lusban a megyei önkormányzat elnöke
és egyik alelnöke egyszerre volt önkor-
mányzati tisztségviselõ és parlamenti kép-
viselõ is. A döntés elõtt természetesen
alaposan kielemeztük, hogy Miskolc ér-
dekeit szolgálja-e, ha hárman is képvi-
selõk vagyunk? Káli Sándor polgármes-
terrel egyetértésben úgy értékeltük, hogy
a városházán lezajlottak azok a szerve-
zeti, személyi és munkamódszerbeli vál-
tozások, amelyek egy jól mûködõ pol-
gármesteri hivatalhoz szükségesek. Az
alpolgármester a testület tisztségviselõ-

je, és a törvény szerint nincsenek jo-
gosítványai a polgármesteri hivatal irá-
nyítására. A napi ügyek intézése pedig
a polgármesteri hivatal feladata. Képvi-
selõként ugyanakkor informálódni fogok
arról, hogyan dolgoznak más hasonló
önkormányzatok, milyen irányban ter-
vezik a törvények módosítását, milyen
pályázati erõforrások megnyílására lehet
számítanunk. Ezek a tapasztalatok új erõ-
forrást fognak jelenteni Miskolc városa
számára – mondta Szûcs Erika.
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A BIZTONSÁG JEGYÉBEN
A köztisztviselõk

ünnepén
Ünnepi programmal köszöntötte

július 1., a köztisztviselõk napja al-
kalmából a hivatal munkatársait a
miskolci önkormányzat pénteken a
Miskolci Nemzeti Színház Nyári Szín-
házában. Káli Sándor polgármester
és dr. Mészáros Miklós jegyzõ üd-
vözlõ szavai után Schmidt Vera, a
Megasztár címû televíziós vetélke-
dõ miskolci döntõse, valamint a Mis-
kolc Dixieland Band és Benkó Sán-
dor mûsora szórakoztatta az ün-
nepelteket. A megyeháza köztiszt-
viselõit július 6-án, kedden délután
1 órakor köszönti a hivatal dísz-
termében Gyárfás Ildikó, a Borsod-
Abaúj-Zemplén Megyei Közgyûlés
elnöke és dr. Illés Pál fõjegyzõ. 

Ismeretlen
holttest

Ismeretlen, 50–
55 év körüli férfi
holttestet találtak
június 26-án a
Miskolc, József At-
tila úti Sajó-híd
mellett, attól mint-

egy 800 méterre a Sajó folyóban.
A Miskolci Rendõrkapitányság vizs-
gálatot folytat a holttest azonosí-
tása érdekében. Az elhunyt, ápo-
latlan férfi 165 cm magas volt, vé-
kony testalkatú. Haja barna illetve
õszes, rövid. Bozontos vörösesbar-
na szakállt és bajuszt viselt. Sze-
mélyazonosságának megállapításá-
ra alkalmas iratot, feljegyzést nem
találtak nála. Ruházata: sötétkék szí-
nû kopott farmernadrág (Marine
vagy Masine felirattal); sötétbarna
színû bõr nadrágszíj; fekete zokni;
fekete-fehér színû, „Wizzard” már-
kájú férfi fûzõs edzõcipõ, vélhetõ-
en 40–41-es méretû; sötétszürke
színû pulóver bordó színû mintá-
val; keresztcsíkos barna színû rö-
vid ujjú ing (jobb mellrészen zseb-
bel és gallérjának, illetve a zsebé-
nek szélén vékony fekete csíkkal);
barna színû atléta; barna színû koc-
kás alsónadrág. A rendõrség kéri
tehát, hogy aki a férfi kilétével kap-
csolatban információval rendelkezik,
jelentkezzen személyesen a Miskol-
ci Rendõrkapitányság földszint 19-
es irodájában (Miskolc, Fábián ka-
pu 4.) vagy tegyen bejelentést a
107-es rendõrségi vagy az 514-
511/24-44-es, illetve az 514-511/26-
83-as telefonszámokon.

Jogorvoslatot
szorgalmaznak

Nem mondott le a Pedagógu-
sok Demokratikus Szakszervezete
(PDSZ) arról, hogy jogorvoslatot sze-
rezzen a miskolci oktatási-nevelési
intézmények integrációja kapcsán,
áll a szakszervezet napokban ki-
adott közleményében. A témával
kapcsolatban a PDSZ törvényi el-
lenõrzést kért a B.-A.-Z. Megyei Köz-
igazgatási Hivataltól. A hivatal több
ponton igazolta a szakszervezet ko-
rábbi állítását, hogy az átszerve-
zés során törvénysértés is történt.
Különösen a megszüntetõ okiratok
hiánya jelenti azt a mulasztást,
amely nélkül a közgyûlés határo-
zata nem lehet megalapozott.
Ugyanakkor a PDSZ nem ért egyet
azzal, hogy a közigazgatási hivatal
nem szólított fel az integrációról
szóló határozat visszavonására, hi-
szen az eddigi lépések a gyerme-
kekre nézve nem jártak visszafor-
díthatatlan következményekkel, pusz-
tán az intézményvezetõi státuszok
mozogtak, áll a szakszervezet köz-
leményében.
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FEL A PETÕFI UTCÁBAN TALÁLHATÓ

HÁZASSÁGKÖTÕ TERMET. A SOKAK ÁL-
TAL ISMERT, ESETLEG MÁR MEG IS LÁ-
TOGATOTT INTÉZMÉNYRE IGENCSAK

RÁFÉRTEK A „CSINOSÍTÓ” MUNKÁLA-
TOK. SKULTÉTY MÁRIÁTÓL, A MISKOL-
CI ÖNKORMÁNYZAT A TÉMÁBAN IL-
LETÉKES MUNKATÁRSÁTÓL MEGTUD-
TUK: A KIVITELEZÉSI KÖLTSÉG MAJD 9
MILLIÓ FORINT.

A június 1-jétõl 30-ig tartó munká-
latok során klímát szereltek be a szak-
emberek, illetve kicserélték a terem ál-
mennyezetét. A házasságkötõ terem
mûszaki átadását kedden délután tar-
tották. – A házasságkötés lebonyolí-
tása, illetve az ehhez szükséges helyi-

ség biztosítása az önkormányzat kö-
telezõen ellátandó feladatai közé tar-
tozik, amiért nem kell fizetnie a pá-
roknak. A plusz-szolgáltatások a ren-
dezvényszervezõ irodától igényelhetõk
az általuk alkalmazott díjtételekért –
mondta Skultéty Mária.
Bármennyire is kívánatos volna, a

házasságkötések száma feltehetõen nem
fog emelkedni, 2003-ban 850 ilyen ün-
nepélyes aktus volt Miskolcon. E tény
természetesen nem annak a követ-
kezménye, hogy a városban jelenleg
ez az egyetlen helyszín áll a házasu-
landók rendelkezésére. Meg kell emlí-
teni azonban azt is, hogy a házasság-
kötés lebonyolítása térítés ellenében kül-
sõ helyszínen is igénybe vehetõ.

dobi

FFeellúújjííttoottttáákk  aa  hháázzaassssáággkkööttõõ  tteerrmmeett

IGENT MONDTAK
A CSINOSÍTÁSRA
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MIRE ELÉG EGY FÉLIDÕ?



(Folytatás az 1. oldalról.)
A szerdai miskolci közgyûlés az utol-

só volt a nyári szünet elõtt, így ért-
hetõen sok napirendi pont került a
képviselõk elé. Ezek között akadt több
nagy horderejû téma is. Ilyen volt pél-
dául a lépcsõházi távfûtési alapdíjjal
kapcsolatos elõterjesztés. 
Délelõtt 11 órától egészen délután há-

romig tartott a testület zárt ülése, me-
lyen megválasztották az iskola- és óvo-
daigazgatókat, meghallgatták a Mihô Kft.
gazdálkodásáról szóló beszámolót, illet-
ve elfogadták a Miskolctapolca Vizek
Völgye nevû projektet. A napirendi pon-
tok tárgyalásánál a lépcsõházi távfûtési
alapdíj fizetése alóli mentesítés vitájá-
ban Orosz Lajos alpolgármester elmond-
ta: a korábban a képviselõk által is hall-
hatott gazdasági beszámolóból kiindul-
va több variáció kidolgozására kérte a
Mihô vezetését, melyek a díjcsökken-
tést célozták meg. 
Az elõterjesztés tartalma szerint ta-

karékossági intézkedéseknek köszönhe-
tõen jelentõs csökkentést tudott a Mihô
Kft. tervezni. A megtakarítás eredmé-
nyeként a távfûtéses lakásban élõk szá-
mára a közgyûlési döntés értelmében
elengedték a lépcsõházi alapdíj fizeté-
sét. Fodor Zoltán (MSZP) üdvözölte az
elõterjesztést, és örömét fejezte ki, hogy
végre elkezdõdhetett egy folyamat, ami
a távhõdíj csökkenését eredményezi.
Ugyanakkor kérte, hogy a következõ
számlával küldjenek értesítést azok szá-
mára, akik az adósságkezelési program-
ban részt tudnak venni. Juga György,
az Összefogás–Fidesz–MDF-frakció veze-
tõje kijelentette, természetesen támogat-
ják az elõterjesztést. Szerencsésebb len-
ne ugyanakkor, ha az anyag azt tar-

talmazná, hogy évi szinten ez hány szá-
zalékos díjcsökkentést jelent. Hozzátet-
te: ha valóban egész évre fedezni tud-
ja a cég nyeresége a díjcsökkentést, ak-
kor javasolják, hogy ezt januárig vissza-
menõlegesen tegyék meg. Szûcs Erika
alpolgármester elmondta: a legutóbbi ad-
hoc bizottsági ülésen is szó volt az adós-
ságkezelési programmal kapcsolatos tá-
jékoztatók kiküldésérõl, és ezt meg is
fogják tenni. Hozzátette: a miskolciak-
nak tudniuk kell, hogy ez a program
nem a számlatartozások elengedését, ha-
nem a konszolidációját jelenti.

SPORTRENDELET 
ÉS PARKOLÁS

A grémium tárgyalta Miskolc testne-
velési- és sport feladatairól szóló rende-
lettervezetét is. A vita során Szebeni Pé-
ter, a Kulturális és Sport Bizottság elnö-
ke a bizottsági ülésen elhangzottakat tol-
mácsolta. Kérte, hogy a város a költ-
ségvetésébõl a jelenlegi egy százalék he-
lyett próbáljon többet fordítani a sport-
ra, illetve megjegyezte, az, hogy egy sport-
ág nincs a kiemeltek között, még nem
jelenti, hogy nem támogatják. Dr. Szinay
Attila (Összefogás–Fidesz–MDF) elmond-
ta, már a bizottsági ülésen is támogat-
ták az elõterjesztést, ez azonban nem
jelenti azt, hogy a késõbbiekben nem
szeretnének rajta módosítani. Hozzátet-
te: el kell gondolkodni rajta, hogy a ki-
emelt sportágak körét – atlétika, kosár-
labda, labdarúgás – a késõbbiekben ér-
demes lenne bõvíteni. A helyben spor-
tolókra pedig több figyelmet kellene for-
dítani, mert ez olyan befektetés, ami
igazán megtérül. A rendelettervezetet a
szeptemberi közgyûlésen újratárgyalják.
Az új parkolási rendszer kapcsán Ta-

vaszi Zsolt (Összefogás–Fidesz–MDF) meg-
jegyezte, olyan elõterjesztést várt, ami
kielégítõen feldolgozza a szükséges in-
tézkedéseket. A képviselõ több kérdést
is megfogalmazott: Miért kellett egy új
kft.-t létrehozni, miért nem marad a fel-
adat a közterület-felügyeletnél, miért épp
95 parkolóórára van szükség? Ugyan-
akkor törvénytelennek nevezte a Régió-
park Miskolc Kft. megalapítását, mert
ehhez közgyûlési döntésre lett volna szük-
ség. A képviselõ hozzátette, mivel nem
szeretnének további késlekedést, ezért
csupán egy módosító javaslatot fogal-
maztak meg a jelenlegi intézkedések men-
tén. Dr. Szinay Attila azt kérte a pol-
gármestertõl, vizsgálja meg a kft. lét-
rehozását, mert ez a Városgazda Kht.

részérõl hatáskörtúllépés volt. Orosz La-
jos alpolgármester válaszában kijelentet-
te, az ellenzék úgy állítja be a dolgot,
mintha hatalmas kár érte volna a vá-
rost. Nem errôl van szó.

KÖZÖS JELZÕLÁMPA-
ÜZEMELTETÉS

A grémium elé került egy javaslat a
város közúti forgalomirányítási-rendsze-
rével kapcsolatban. Eszerint a rendszer
berendezéseit, tartozékait a város térí-
tésmentesen újra önkormányzati tulaj-
donba veszi – az eddig azt üzemelte-
tõ MVK Rt.-tõl – és a közös üzemel-
tetésre szerzõdést köt a megyei
közútkezelôvel. Orosz Lajos, a javaslat
elõterjesztõje megjegyezte, azt szeret-
nék elérni, hogy összehangoltan mû-
ködjön a város jelzõlámpás rendszere.
Lenártek András (Összefogás–Fidesz–
MDF) megjegyezte, a Pénzügyi Bizott-
ságban sok kérdés merült fel, például
az átadás idõpontjával kapcsolatban, így
a bizottság 2 igen és 4 nem szavazat-
tal nem támogatja a javaslatot. Juga
György elmondta, az elõterjesztés cél-
jaival maximálisan egyetértenek, ugyan-
akkor a megoldás nem a legjobb: tu-
domása szerint korábban a közútkeze-
lõ által üzemeltetett lámpákkal volt a
gond, így nem biztos, hogy jó ötlet az
õ kezükbe adni az üzemeltetést. Ugyan-
akkor sok olyan elavult jelzõlámpa van,
amit nem is lehet összehangolni. Ko-
bold Tamás (MKDSZ) a kiadások nö-
vekedésére hívta fel a figyelmet, míg
Lenártek András arra tett javaslatot, hogy
inkább az MVK Rt. alapító okiratát mó-
dosítsák, és arra tegyenek lépéseket,
hogy a közlekedési cég kezében legyen
a forgalomirányítási-rendszer üzemelte-
tése. Orosz Lajos válaszában elmond-
ta, a közlekedésbiztonság nem lehet
pénzkérdés. A lámpák üzemeltetése ko-
moly kiadást jelent, de ez nem lehet
akadálya annak, hogy megteremtsék a
közlekedés biztonságához szükséges fel-
tételeket. Hozzátette, további négy he-
lyen fog a Madarász Viktor úti cso-
móponthoz hasonlóan olyan jelzõlám-
pa épülni, amely méri a hátralévõ idõt
a zöld jelzésig a gyalogos jelzõlámpa
esetén is. 
A közgyûlés döntött még a város

hulladékgazdálkodási tervérõl, az egycsa-
tornás gyûjtõkémények felújítási támo-
gatásáról szóló rendelet módosításáról,
a volt tüdõszûrõ állomás épületének ér-
tékesítésérõl, a gyermekorvosi ügyelet vég-
leges elhelyezésérõl, a Vasgyári piac fej-
lesztésérõl és hasznosításáról, pályázat be-
nyújtásáról Lyukóbánya külterületi vízel-
látása érdekében, a közalkalmazottak egy-
szeri többletjuttatásáról, a 2005. évi Fér-
fi Junior Kézilabda Világbajnokság ren-
dezéséhez szükséges lépésekrôl és több
pályázat benyújtásáról is.
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Belvárosi 
kisvasút

Városnézõ kisvonat járja Miskol-
cot csütörtöktõl. A próbajelleggel
indított kisvonat július 12-ig segí-
ti a turistákat abban, hogy kényel-
mes körülmények között ismerhes-
sék meg a belváros értékeit. A
jármû naponta délelõtt 10 és es-
te 6 óra között minden egész órá-
ban indul a Városház térrõl. Je-
gyek az indulás helyszínén 400
forintért válthatók. Egy képzett ide-
genvezetõ segítségével 25–30 perc
alatt ismerhetik meg az érdeklõ-
dõk Miskolc belvárosának neveze-
tességeit. 

Elszállítják 
a palahulladékot
A Miskolcot is érintõ, közelmúlt-

beli jégverés miatt megsemmisült,
sérült palatetõk – az érvényes sza-
bályok szerint – veszélyes hulla-
déknak minõsülnek, ezért ezek
szakszerû elszállítása és ártalmat-
lanítása az átlagos építési törme-
lékhez képest jelentõsen költsége-
sebb. A miskolci önkormányzat se-
gítséget nyújt a károsultaknak: el-
sõ lépésként a veszélyes hulladék
begyûjtését szervezi meg. Az RWE
Umwelt Miskolc Kft. és a Város-
gazda Kht. közremûködésével a
veszélyes hulladék elszállítása az
alábbi ütemterv szerint kihelyezett
konténerekbõl történik: július 6–7.:
Petneházy lakótelep, Népkert, Sol-
tész Nagy Kálmán u.; július 8–9.:
Hejõcsaba, Görömböly; július 12–13.:
belváros, Jókai lakótelep; július
14–15.: Martin-Kertváros, Szirma.
A gyûjtõkonténereket e napokon
délelõtt 10 és este 8 óra között
az említett térségekben közterü-
leten helyezik el a közterület-fel-
ügyelet ellenõrzése mellett. A nyolc
konténer pontos elhelyezkedésé-
rõl az alábbi telefonszámokon le-
het tájékoztatást kérni: 344-499
(RWE Umwelt Miskolc Kft.), 411-
406 (Városgazda Kht.). A rako-
dásban kedvezményes áron a Vá-
rosgazda Kht. is rendelkezésre áll.
Az ezzel kapcsolatos részletes in-
formáció az alábbi telefonszám-
okon kérhetõ: 411-406 vagy 06-
30/9281-783. A szervezett szállí-
tás az igényeknek megfelelõen a
késõbbiekben is folytatódik. Az ön-
kormányzat kéri a lakosságot, hogy
csak a palahulladékot szállítsák a
kijelölt konténerekbe.

Társadalmi
párbeszéd

A munka világa, munkabéke,
munkaügyi kapcsolatok címmel
rendezett konferenciát a Borsod-
Abaúj-Zemplén Megyei Kereske-
delmi és Iparkamara a Munka-
ügyi Közvetítõi és Döntõbírói Szol-
gálattal közösen. A konferencián
dr. Herczog László, a Foglalkozta-
táspolitikai és Munkaügyi Minisz-
térium helyettes államtitkára és
dr. Kovács Géza, a Munkaügyi
Közvetítõi és Döntõbírói Szolgá-
lat igazgatója tartott elõadást. Az
elõadók kiemelték, hogy az ér-
dekegyeztetés, a társadalmi pár-
beszéd egyre meghatározóbbá
válik a munka világában. Egy, a
felektõl független és minden
irányban pártatlan szakember
eredményes közvetítõ lehet ab-
ban, hogy az érintettek számára
elfogadható megállapodás jöjjön
létre. A szolgálatnak nem felada-
ta a döntések meghozatala,
ugyanakkor rávezeti a vitázó fe-
leket a megoldásra. 

A NAPIREND ELÕTTI FELSZÓLALÁSOK

SORÁN DR. HARDONYI ANDRÁS, A SZO-
CIALISTA FRAKCIÓ VEZETÕJE BEJELENTET-
TE: TÖBB KÉPVISELÕTÁRSÁVAL EGYÜTT

TÁRGYALÁST KEZDEMÉNYEZETT AZ MVK
RT. VEZETÕSÉGÉVEL A MENETREND-VÁL-
TOZÁSSAL KAPCSOLATBAN. A TÁRGYA-
LÁSOK EREDMÉNYEKÉNT A KÖZLEKEDÉ-
SI VÁLLALAT VISSZAÁLLÍTJA A BEREK-
ALJÁRÓL 4.30-KOR, ILLETVE A PERECES-
RÕL 4.20-KOR INDULÓ JÁRATAIT,
TOVÁBBÁ A VASGYÁRBA KÖZLEKEDÕ JÁ-
RATOK MENETRENDJÉN IS VÁLTOZTAT. 

Juga György, az Összefogás–Fidesz–
MDF-frakció vezetõje az európai parla-
menti választások eredményét értékelte,
melynek kapcsán a városvezetés egyes
lépéseit bírálta. Kifejtette, a 2002-es vá-
lasztásokhoz képest azért csökkenhetett
a városvezetés és az ellenzék közötti kü-
lönbség, mert a miskolciak nem elége-
dettek a vezetés munkájával.
Üveges Lajos (MKDSZ) arra hívta fel

a figyelmet, hogy az operafesztivál ide-
jén nagyon szemetes volt a belváros,
míg Borkúti László (MSZP) a viharkárok-
kal kapcsolatban kérte mindenki, így a
sajtó segítségét is. Fodor Zoltán szocia-
lista képviselõ a Ruzsinszõlõ utcán felál-
lított adótorony körüli bonyodalmak meg-
oldásában kérte a városvezetés közre-
mûködését. Elmondta: a független szak-
értõ véleménye után – mely a megen-
gedett sugárzási érték többszörösét ál-
lapította meg – az ÁNTSZ segítségét
kérte, ám ott azt a választ kapta, hogy
nem érnek rá az üggyel foglalkozni. Ká-
li Sándor kijelentette: Miskolc város a
saját keretein belül mindent megtesz a
lakói egészsége érdekében.

Fedor Vilmos alpolgármester az ope-
rafesztivál kapcsán összegzett. A rendez-
vényt rendkívül sikeresnek értékelte. Meg-
köszönte a szervezõk, a fellépõk és a
miskolci közönség aktív hozzájárulását is.
Felhívta a figyelmet a két héten át köz-
lekedõ belvárosi kisvasútra, illetve a Lil-
lafüreden mûködõ webkamerára is, mely-
nek képét több hazai és külföldi tévé-
csatorna is közvetíti.
T. Asztalos Ildikó szabaddemokrata kép-

viselõ azt kérte, hogy a vihartól lesza-
kadt gallyakat, ágakat szedjék össze, ta-
karítsák el, illetve arra a rengeteg pla-
kátra is felhívta a figyelmet, amelyek el-

csúfítják a várost. Káli Sándor polgár-
mester elmondta: a jégkárok ügyében a
napokban dönt a parlament, õ szemé-
lyesen is többször kérte az Országgyû-
lés, illetve a miniszterelnök segítségét. 
Orosz Lajos alpolgármester elmondta:

konténereket helyeznek ki a városban,
melyekbe a viharkár következtében ke-
letkezett szemetet, így az összetört pa-
lákat is el tudják helyezni a miskolciak.
A belvárosba kihelyezett plakátokat a
Városgazda Kht. munkatársai eltávolít-
ják, a közterület-felügyelet emberei pe-
dig lefotózzák, és eljárást indítanak a ki-
helyezõ ellen.

NNaappiirreenndd  eellõõtttt  ttáárrggyyaallttáákk

A VIHARKÁROKTÓL 
AZ OPERAFESZTIVÁLIG

Az idén is nagy sikert aratott a „Bartók+...“ operafesztivál.

ÚJ IGAZGATÓK
ISKOLÁK: 21. Számú Ált. Iskola: Székely Zsuzsanna; Bulgárföldi Általános és Ma-
gyar-Angol Két Tanítási Nyelvû Iskola: Jászai Gyuláné; Könyves Kálmán Általános
Iskola: Mezeiné Varga Éva; Komlóstetõi Általános Iskola: Farkasné Karres Éva; Bem
József Általános Iskola: Vargáné Nézõ Mária; Herman Ottó Általános Iskola: Póczos
Barnabás; Kazinczy Ferenc Általános és Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvû Iskola:
Dózsa Lászlóné; Pattantyús-Ábrahám Géza Általános és Magyar-Angol Két Tanítá-
si Nyelvû Iskola: Tóthné Csorba Mária; Szilágyi Dezsõ Általános Iskola: Balajtiné
Szinyei Tünde; Fazekas Utcai Általános Iskola és Zeneiskola: Kascsák Ferenc; Szabó
Lõrinc Általános és Magyar-Német Két Tanítási Nyelvû Iskola: Misli Ernõ; Éltes Má-
tyás Általános Iskola: Radványi Tivadarné; Selyemréti Általános és Magyar-Angol
Két Tanítási Nyelvû Iskola és Pedagógiai Intézet: Harsányi Sándorné; II. Rákóczi Fe-
renc Általános és Magyar-Német Két Tanítási Nyelvû Iskola: dr. Pásztorné Bakó
Márta; Bársony János Általános Iskola: Takács Attila.

ÓVODÁK: Árpád Utcai Napköziotthonos Óvoda: Kovácsné Németh Edit; Vasgyá-
ri Napköziotthonos Óvoda: Petránné Képes Gizella; Százszorszép Napköziotthonos
Óvoda: Tóth Józsefné; József Utcai Napköziotthonos Óvoda: Sarkadiné Vajkó Éva;
Belvárosi Napköziotthonos Óvoda: Molnár Zsoltné; Brunszvik Teréz Napköziotthonos
Óvoda: Várszeginé Kiss Katalin; Áfonyáskert Napköziotthonos Óvoda: Bártfainé Gel-
lért Márta; Középszer Utcai Napköziotthonos Óvoda: Péter Jánosné; Szolártsik Té-
ri Napköziotthonos Óvoda: Petrovicsné Zsíros Tünde; Nyitnikék Napköziotthonos
Óvoda: Riba Istváné; Hétszínvirág Napköziotthonos Óvoda: Mihalik Lászlóné; Fazola
Henrik Úti Napköziotthonos Óvoda: Machán Jánosné.



ÉRTHETETLENNEK NEVEZTE AZ

ÖSSZEFOGÁS–FIDESZ–MDF-FRAKCIÓ

KÖZGYÛLÉST KÖVETÕ SAJTÓTÁJÉKOZ-
TATÓJÁN, HOGY MIÉRT KELLETT ZÁRT

ÜLÉSEN TÁRGYALNIA A GRÉMIUM-
NAK A MISKOLCTAPOLCA VIZEK VÖL-
GYE PROJEKTET ÉS A MIHÔ KFT. GAZ-
DASÁGI BESZÁMOLÓJÁT.

Juga György frakcióvezetõ sajátos
fejleménynek nevezte a városvezetés
EP-választások utáni tevékenységét,
mellyel saját koalíciós partnerét is sa-
rokba szorította. 
– Politikai tisztogatásra használták

fel az oktatási-nevelési intézmények
igazgatóválasztását, a 27 vezetõi
posztból kilencet csak a szocialista frak-
ció szavazott meg – jelentette ki a
frakcióvezetõ, példaként említve a Szi-
lágyi Dezsõ, a görömbölyi és a hejõ-
csabai integrált iskolákat, ahol a két
intézmény igazgatója helyett a hejõ-

csabai iskola egyik pályázó tanárát vá-
lasztották meg. 
– Ez minden szakmaiságot nélkü-

lözött, és ilyen arányú konszenzushi-
ány még soha nem volt a közgyû-
lésben – jegyezte meg Juga György.
Halmai István frakcióvezetõ-helyettes
hozzátette: az oktatási bizottság ülé-
sén a bizottsági elnök csak azt az
egy kérdést tette fel a pályázóknak,
hogy mi a véleményük az integráci-
óról. A tapolcai anyaggal kapcsolat-
ban Halmai István hibaként említet-
te, hogy egyetlen befektetõi ajánlat
alapján született döntés, az elképze-
lés nem volt kellõképpen kontrollált,
alternatívát nem állítottak vele szem-
be, és olyan gyorsított megvalósítá-
si ütemet ír elõ, ami magában hor-
dozza a hibalehetõséget. 
– Feltételezhetjük, hogy politikai és

egyéni érdekek húzódnak meg a hát-
térben, melyek elnyomták a városi ér-

dekeket – jelentette ki a frakcióveze-
tõ-helyettes.
Juga György hozzátette: a nyilvá-

nosság kizárásával milliós nagyságren-
dû üzletrõl döntött a testület, pályáz-
tatás, versenyeztetés nélkül. A befek-
tetõ egy wellnes látványfürdõt és egy
négycsillagos szállodát épít a strand
területére, a város pedig tanuszodát,
tavat, és 99 évre adja bérbe a te-
rületet. Az üzemeltetést egy közös rész-
vénytársaság végzi majd, melyben a
város csak 25 százalékos részesedés-
sel bír. 
A távhõ-díjcsökkentést üdvözölte a

frakcióvezetõ, mellyel kapcsolatban ki-
jelentette: úgy tûnik, vége a Mihô Kft.
laza gazdálkodásának. Ugyanakkor fur-
csállta, hogy a korábbiakkal ellentét-
ben az új ügyvezetõ „egy tollvonás-
sal” tudott milliókat spórolni, felmond-
va 33 olyan szerzõdést, melyet koráb-
ban is nehezményezett az ellenzék.

AAzz  eelllleennzzéékk  éérrtteettlleenn  aa  zzáárrtt  üülléésssseell  kkaappccssoollaattbbaann

TÁVHÕDÍJ ÉS TAPOLCA

AZ ELSÔ FÉL ÉVET ÉRTÉKELTEKÁLISÁN-
DOR POLGÁRMESTER ÉS DR. HARDONYI

ANDRÁS, AZ MSZP KÖZGYÛLÉSI FRAK-
CIÓJÁNAK VEZETÕJE PÉNTEKEN. KÁLI

SÁNDOR KIJELENTETTE: AZ ELMÚLT FÉL

ÉVBEN IS AZ VOLT A CÉLJUK, HOGY LAK-
HATÓBBÁ TEGYÉK A VÁROST.

– Hogy Miskolcon a koalíció sike-
resen szerepelt, azt bizonyítja, hogy
az emberek látják a fejlõdést, de ke-
veslik – mondta a polgármester. Az
elmúlt fél évet az építkezés idejének
nevezte, de egyben a romeltakarítás
idejének is. Sikerült a város vonzere-
jét növelni, háromezer új munkahely
létesült, és befektetõi részrõl egyre na-
gyobb az érdeklõdés a város iránt.
Ehhez pedig végre területet is tud az
önkormányzat ajánlani. – Harcolunk a
DAM-ért, személyesen tárgyaltam a be-
fektetõkkel, és egyeztetõ tárgyalást hí-
vok össze a jövõ héten – tette hoz-
zá Káli Sándor. Az infrastruktúra te-

rén jól láthatók a fejlesztések, novem-
berre elkészül a Miskolcot elkerülõ út-
szakasz, és folyik a 26-os tervezése.
Kiemelte a polgármester a repülõtér
tulajdonjogának rendezését, ám a rö-
vid leszállópálya miatt további gon-
dokkal kell a város vezetésének szem-
besülnie. Több száz lakás épül a vá-
rosban, fejlõdik a hivatali ügyintézés a
részönkormányzatokhoz kihelyezett ügy-
intézõ segítségével. Több helyen is for-
galomirányító jelzõlámpák épülnek, a
nyáron pedig az autóbusz megállókat
is fejlesztik. Készülnek a kerékpárút-
tervek, és új busztendert ír ki a vá-
ros, melynek során 35–40 új jármû-
vet szeretnének beszerezni. 
Elkészült a város szociális térképe,

és létrehoztak egy kompenzációs ala-
pot. A polgármester megjegyezte, az
oktatásban nagy vihart kavart az in-
tegráció ügye, de ezzel több száz pe-
dagógus munkahelyét sikerült megmen-
teni, és az újonnan megválasztott igaz-

gatók jó része is átlátja ennek szük-
ségességét. – Hosszú téli álmából kel-
lett a várost felébreszteni a belváros
rekonstrukció kapcsán – jegyezte meg
Káli Sándor. Megemlítette az új vilá-
gítást, ami azonban méginkább meg-
mutatja a homlokzatok hibáit. Ennek
megoldására egy 1,5 milliárdos EU-s
pályázatot nyújtott be a város. Húsz
százalékkal növekedett a befizetett ide-
genforgalmi adó, és Miskolctapolca fej-
lesztése felgyorsulhat. A belvárosban
a Bazár-tömb rekonstrukciója mellett
elindultak a munkálatok a Szinva-parti
sétány megvalósítására, és még az idén
elindul a Béke mozi rekonstrukciója. A
sport terén is kedvezõek a folyama-
tok, a DVTK kapcsán pedig Káli Sán-
dor megjegyezte, végszükség esetén
szerepet vállal az önkormányzat. Dr.
Hardonyi András hozzátette: a szoci-
alista frakció dolgozik, segíti a város-
vezetést, a politikai csatározások he-
lyett a munkára helyezi a hangsúlyt.

AAzz  ééppííttkkeezzééss  ffééll  éévvéétt  zzáárrttaa  aa  vváárroossvveezzeettééss

ÉPÍTKEZÉS, ROMELTAKARÍTÁS

I. évfolyam 17. számKÖZÉLET

MiNap
4

Kistérségi
megállapodás

Az Észak-magyarországi Regioná-
lis Fejlesztési Tanács május 28-i ülé-
sén megtárgyalta és aláírásra java-
solta a kistérségi megállapodást. A
kistérségekben mûködõ önkormány-
zatok EU felkészültsége, az ott élõk
életminõségének javítása és az EU-
források minél nagyobb arányú el-
nyerése és eredményes hasznosítá-
sa érdekében az Észak-magyarorszá-
gi Regionális Fejlesztési Ügynökség
elõkészített egy háromoldalú együtt-
mûködési megállapodást. Ezt az
Észak-magyarországi Regionális Fej-
lesztési Tanács elnöke, Dóra Ottó a
28 kistérség Önkormányzati Társu-
lásának elnökei és az Észak-magyar-
országi Regionális Fejlesztési Ügynök-
ség igazgatója, Francsics László ír-
ták alá június 30-án a megyei ön-
kormányzat Szász-termében. Itt mind
az öt operatív program képviselõje
tájékoztatást tartott az NFT-hez kap-
csolódó pályázatok jelenlegi állásá-
ról, azok regionális vonzatáról. A részt-
vevõk gyakorlati információkat is hall-
hattak a decentralizált kormányzati
forrásokról a régióban.

Egyenlõ
hozzáférést!

Egyenlõ hozzáférést mindenkinek!
címmel rendeztek szakmai fórumot
szerdán a Tudomány és Technika
Házában. A rendezvényen bemutat-
ták azokat az eszközöket, melyek
a fogyatékossággal élõ emberek in-
formációhoz jutásának akadálymen-
tesítését szolgálják. Szabó József, a
Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Mun-
kaügyi központ igazgatója elmond-
ta, hogy ma Magyarországon
4–600 ezer sérült ember él, és kö-
zülük csak 16 százalékuk foglalkoz-
tatott. A Rehabilitációs Információs
Centrum az idén sikeresen pályá-
zott az információs akadálymente-
sítésre. A kapott 49 millió forintot
elsõsorban hangosított számítógé-
pekre fordították. Egy beszélõ szoft-
ver ma egymillió forintba kerül, nincs
azonban ma Magyarországon olyan
irodabútor-gyártó, mely a kerekes
székes emberek számára is megfe-
lelõ számítógépasztalokat készítene.
A siketeknek új fejlesztésû hallóké-
szülékek segíthetik az információ-
hoz jutást, valamint vészjelzõ fé-
nyek – ilyeneket az idén az Észak-
magyarországi Regionális Munka-
erõfejlesztési és Átképzõ Központ-
ban is felszerelnek.

Magyar–ukrán
kapcsolatok 

Hazánk ukrán nagykövete volt Mis-
kolc vendége a napokban. Magyar-
ország a hatodik legnagyobb export-
partnere keleti szomszédunknak, s
a várakozások szerint az ukrán pi-
acok felkeltik a miskolci vállalkozók
érdeklõdését is. Ukrajna számára po-
litikailag, gazdaságilag és szellemileg
is kiemelkedõ fontosságú Magyar-
ország – hangsúlyozta Jurij Muska.
A nagykövet szavaival egybecseng
a városvezetés elképzelése is, mely
szerint Miskolc turizmusfejlesztési stra-
tégiájának fontos része, hogy az uk-
rán turisták számára is vonzóvá te-
gyék régiónkat. Káli Sándor elmond-
ta: új típusú gazdasági kapcsolato-
kat kell kialakítanunk keleti szom-
szédunkkal. A magyar–ukrán árucse-
re értéke egyébként tavaly 1,3 mil-
liárd dollár volt, ez 60 százalékkal
több, mint 2002-ben. A határ men-
ti régiók közötti árucsere is jelen-
tõs. Kárpátalja, az egyik legkisebb
ukrán megye, 200 millió dolláros áru-
forgalmat bonyolított hazánkkal. 

JUBILÁL AZ IDÉN A KALÁKA

FOLKFESZTIVÁL: 25. ALKALOMMAL

RENDEZIK MEG MISKOLCON ÉS DIÓS-
GYÕRBEN KELET-KÖZÉP-EURÓPA LEG-
RÉGEBBI FOLKFESZTIVÁLJÁT.

Az elmúlt negyedszázadban a ren-
dezvény évrõl évre egyre több prog-
ramot kínált a látogatóknak. Az idén
még színesebb, még változatosabb és
még több helyszín várja a közönsé-
get. Lesz színházi elõadás, kiállítás, kon-
certek, gyerekprogram és persze fesz-
tivál külföldi és hazai sztárelõadók rész-
vételével. Kaláka-jubileum – 25 éves
a Kaláka Folkfesztivál, 35 éves a Ka-
láka együttes címen kiállítás nyílik a
Herman Ottó Múzeumban, melyet a
rendezvény karszalagját viselõ nézõi a
fesztivál hétvégéjén ingyen látogathat-
nak. Következõ lapszámunkig az aláb-
bi programok várják az érdeklõdõket:
július 7., szerda, 20.00: Parasztopera
(Pintér Béla Társulat) a Miskolci Nem-
zeti Színházban. Július 8., csütörtök,
15.00: Kaláka-jubileum, 25 éves a Ka-
láka Folkfesztivál – 35 éves a Kaláka
együttes, kiállítás-megnyitó a Herman
Ottó Múzeumban (Papszer 1.). A fesz-
tivál ideje alatt a karszalagot viselõ
vendégek ingyen tekinthetik meg a ki-
állítást, mely egyébként augusztus 31-
ig látogatható. 17.30: Fesztiválnyitó kon-
cert a Kaláka és az Esztenás együt-
tessel, valamint Huzella Péterrel a Vá-
rosháza díszudvarában. A belépés in-
gyenes. 20.30: Tizenöt zsoltár Gryllus
Dániel, Gryllus Vilmos és Sebestyén Már-
ta elõadásában a zsinagógában. A há-
zigazda Raguczki Gábor kántor. Július
9., péntek, 17.00: Fesztivál a várban;
kirakodóvásár a Vár utcában.

JUBILÁLÓ
KALÁKA

Ismét Miskolcon.



NÉGY ÉVIG TARTOTT A FELÚJÍTÁS,
DE MA MÁR A NAGYKÖZÖNSÉG ELÕTT

IS NYITVA ÁLL: A DIÓSGYÕRI KÉZMÛ-
VES ALKOTÓHÁZBAN A NÉPMÛVÉSZE-
TI BOLTTÓL A JÁTSZÓHÁZIG SOK MIN-
DEN HELYET KAPOTT, S A JÖVÕ HÉ-
TEN RENDEZVÉNYEK IS VÁRJÁK AZ AR-
RA JÁRÓKAT. AZ EGYEDÜLÁLLÓ CIVIL

KEZDEMÉNYEZÉS KÉT MISKOLCI SZER-
VEZET, A MANDORLA KÖZMÛVELÕ-
DÉSI EGYESÜLET ÉS A FÜGEDI MÁRTA

NÉPMÛVÉSZETI EGYESÜLET KÖZÖS

„AKCIÓJA”. 

Mindkét civil szervezet régóta mû-
ködik Miskolcon. A kettõ közül a
Mandorla a fiatalabb, több mint ti-
zennégy éve alakult ugyanis a szelle-
mi hagyományõrzés céljával. Olyan is-
mereteket szeretnének átadni az ér-
deklõdõknek, melyekrõl keveset taní-
tanak az iskolában. 
– 1945 után ezt szabadmûvelõdés-

nek hívták –, mondta dr. Rózsa György,
az egyesület elnöke. Ma a szabad-
egyetemekhez tudnám hasonlítani: bár-
ki bejöhet, és részt vehet a program-
jainkon.
Programok pedig akadnak bõven,

nemcsak Miskolcon, hanem a régió-
ban, sõt a határon túl is megfordul-
tak már. A csaknem tizennégy év alatt
háromszáznál is több rendezvénye volt
a Mandorla Közmûvelõdési Egyesület-
nek: tartottak elõadásokat, rendeztek
kiállításokat és szerveztek milleniumi
népfõiskolát is.
A Fügedi Márta Népmûvészeti Egye-

sület volt az elsõ Magyarországon, ami
azzal a céllal alakult meg 1982-ben,

hogy segítse a megyében élõ, tárgyi
népmûvészetet alkotóként mûvelõ, fõ-
ként amatõr kézmûveseket.
Ugyanakkor érdekképviseletet, bemu-

tatkozási lehetõséget is biztosít a nép-
mûvészettel foglalkozó alkotóknak. 
A népmûvészeti egyesület csaknem

száznegyven tagot számlál, közülük töb-
ben népi iparmûvészek, a népmûvé-
szet mesterei vagy ifjú mesterei. Tag-
jaik között van csipkeverõ, bõrmûves,
rönkbútor-készítõ, papírmerítõ, teknõ-
vájó, gyöngyszövõ, faszobrász, sõt ló-
szõrékszer-készítõ és csontfaragó is. A
mûvészek sokszor feltûnnek fesztivá-
lokon, falunapokon vagy népmûvésze-
ti vásárokon, de többen tanítanak mû-

vészeti iskolákban vagy speciális mû-
helyfoglalkozások keretében a megye
és a régió különbözõ iskoláiban.
S hogy hogyan kerül egymás mel-

lé a két különbözõ célkitûzésû szer-
vezet? – Mindkét egyesület önálló ott-
hont keresett magának – mondta
Molnárné Forray Marianna, a Fügedi
Márta Népmûvészeti Egyesület elnö-
ke. – A céljaink ugyanakkor jól kiegé-
szítik egymást, mivel a Mandorla a
szellemi hagyományokat õrzi, mi pe-
dig az élõ népmûvészetet. 

HIÁNYT PÓTOL

A népmûvészeti egyesületnek ráadá-
sul már régóta alkotóházra volt szük-
sége: egy helyre, ahol tagjaik nyugod-
tan tudnak dolgozni. A Diósgyõri Kéz-
mûves Alkotóház azonban más mó-
don is hiányt pótol: amellett, hogy ott-
hont ad a két szervezetnek, turiszti-
kailag is fontos helyen áll. A diósgyõ-
ri vár az egyik leglátogatottabb épü-
let Miskolcon, különösen nyáron, ami-
kor egymást érik a rendezvények. Ki-
emelt szerephez juthat így az alkotó-
ház is, amely egykor a diósgyõri ko-
ronauradalom központi épülete volt:
adószedõ és perceptor is lakott ben-
ne. A barokk stílusú ház 1764-ben épült,
de az eltelt évek alatt sokat alakítot-
tak rajta. A második világháború után
szükséglakás volt, de a nyolcvanas évek

végére teljesen tönkrement. Az épít-
kezések 2000-ben kezdõdtek meg, s
négy éven át tartottak. Csaknem negy-
venmillió forintot kellett rákölteni az
épület felújítására: nem volt ugyanis
se víz, se villany, de még szennyvíz-
elvezetés sem. Az összeget különbözõ
pályázati pénzekbõl, támogatásokból fe-
dezték, de rengeteget segítettek az
egyesület tagjai is. 
– Ha kellett, takarítottak, de a –

szintén a Mandorla egyesülethez tar-
tozó – tervezõk és a kivitelezõk is se-
gítettek – mondta dr. Rózsa György. 
A város önkormányzata 1999-ben

tízéves ingyenes bérletre adta át az
épületet a két egyesületnek. Ebbõl öt
már letelt, s gyakorlatilag a nagykö-
zönség csak most tudja birtokba ven-
ni a helyiségeket. Nem kis gondot je-
lent a fenntartási költségek elõterem-
tése sem: a város támogatása ugyan-
is nem fedezi ezeket, így vállalkozók
illetve a tagok segítségét reméli az al-
kotóház. 

BÕVÜLÕ FUNKCIÓK

Az idén júniusban aztán a közön-
ség is birtokba vehette a csaknem 400
négyzetméteres épületet. Az alkotóház
ugyanis nem csak a mûvészeket fo-
gadja be. Az élõ alkotómûhelyek mel-
lett, ahol mindenki ellesheti egy-egy
kézmûves szakág fortélyait, árusítóhely-
ként is mûködik majd az épület, ahol
különbözõ népmûvészeti alkotásokat vá-
sárolhatnak az érdeklõdõk. Ugyanak-
kor kiállításokat is szerveznek majd, el-
sõsorban a ma is élõ népmûvészetet
szeretnék bemutatni, sõt kutatóhelyként
is hasznosítják a volt uradalmi épüle-
tet. Akinek szakmájához, tanulmánya-
ihoz kell – vagy egyszerûen csak kí-
váncsi –, az keresgélhet a könyvtár,
a videótár és a hangtár anyagaiban.  
Természetesen lesznek rendezvények

is: július 10–11-én, szombaton és va-
sárnap például családi hétvégékre vár-
ják az idõseket és a fiatalokat, akik
játszóházban, kézmûves foglalkozáso-
kon is részt vehetnek. A kultúrával,
mûvelõdéssel kapcsolatos elõadásoknak
pedig az ötvenfõs kiselõadó ad he-
lyet, míg a nagyobb tömeget vonzó
programokat szabadtéren, az udvaron
tartják majd. 
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Dixieünnep
A Benkó Dixieland Band nagysza-

bású koncertjével zárul ma este az
immár 20. alkalommal megrendezett
Nemzetközi Dixieland Fesztivál. Az este
6 órakor kezdõdõ gálán a házigaz-
da Benkó Dixieland Band muzsikája
mellett élvezhetjük az Orpheon
Celesta (Franciaország), Peter Lipa és
zenekara (Szlovákia) és a Jazz Band
Ball Orchestra (Lengyelország) ven-
dégjátékát is.

Micsoda sorozat!
Ez a címe a II. Rákóczi Ferenc

Megyei Könyvtár Gyermekkönyvtár-
ban a napokban induló, Szünidölõ…
elnevezésû programsorozat nyitóren-
dezvényének. Elsõként a magyar iro-
dalom csodáit, Benedek Elek, Móra
Ferenc és Móricz Zsigmond meséit
mutatják be digitális albumokon jú-
lius 5-én, hétfõn délelõtt 10 órától.
Másnap ugyancsak délelõtt 10 óra-
kor kezdõdik a mese-activity, szer-
dán délelõtt 10-tõl pedig a kerámia-
készítés rejtelmeibe nyerhetnek be-
pillantást az érdeklõdõk. Július 8-án
délután fél 2-tõl állatkerti útmutató
várja a gyerekeket, másnap délután
fél 2-tõl pedig a könyvtár bejáratá-
nál verseny keretében vethetik asz-
faltra a résztvevõk, hogyan szeret-
nék eltölteni a nyári szünidõt.

„Bartók+…”
Több tekintetben is sikeresnek bi-

zonyult a június 26-án gálamûsorral
és tûzijátékkal zárult Bartók+Csajkovsz-
kij Miskolci Nemzetközi Operafeszti-
vál. A fõprogram hatvannyolc elõ-
adása mellett több mint kétszázhúsz
külsõ esemény várta közönségét. Az
elsõ hivatalos becslések szerint mint-
egy százezer nézõ élt a részvétel
nem mindennapi lehetõségével. Az
eladott jegyek száma meghaladja a
húszezret. A 16 nap során csaknem
négyezer közremûködõ, fellépõ állt
színpadra, a külsõ helyszíneknek pe-
dig mintegy 800 közremûködõje volt.
Érdekesség, hogy egy nézõ félmillió
forintnál is többet költött belépõje-
gyekre. A fesztivál turisztikai hatása
is jelentôs, hiszen az ország legkü-
lönbözõbb pontjai mellett Ausztriá-
tól Japánon és Indián át Kanadáig
számos országból érkeztek turisták
Miskolcra.

Montmartre-siker
Mintegy 18 ezer látogatója volt a

június 11–20. között tartott Mûvész-
diákok Utcafesztiváljának. Az opera-
fesztivál kísérõrendezvénye négy hely-
színen zajlott. A tíz nap alatt a Di-
ákszínpadon 2351 diák, óvodás és
amatõr csoport, iskola lépett fel csak-
nem 127 produkcióval. Az Art Caféban
neves mûvészek várták a közönsé-
get, de volt francia est, filmvetítés
és irodalmi est is. A megnyitón és
a vigadóbeli fogadáson az Art Kom-
mandó Interaktív Színpad diákjai ad-
tak mûsort. A Festõk utcáján több
iskola – például a Munkácsy Mihály
Általános Iskola, a Kaffka Margit Ál-
talános Iskola, az Avasi Gimnázium
és az Eötvös József Szakközépiskola
is megmutatta képzéseinek sokszínû-
ségét. Összesen mintegy 320 diák
alkotott az utcán. A rendezvény ide-
jén a Béke mozi Art Café részén a
„Színház az egész világ” címmel be-
érkezett pályamunkákat is megtekint-
hették az érdeklõdõk. A vetítõterem-
ben kialakított Art Galériában 300
négyzetmétert építettek be a szer-
vezõk kiállítási térként a Szemere Ber-
talan Szakképzõ és Mûvészeti Kö-
zépiskola, illetve az Eötvös József
Szakképzõ és Mûvészeti Szakközép-
iskola diákjainak munkái számára. 

A házavatón az Esztenás együttes is fellépett.
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KÖZMÛVELÕDÉS ÉS NÉPMÛVÉSZET

A NAGY MULATTATÓ,
CHARLIE CHAPLIN ÉLE-
TÉT DOLGOZZA FEL AZ A

MUSICAL, AMIT JÚLIUS

9-ÉN, PÉNTEKEN MU-
TATNAK BE A MISKOLCI

NEMZETI SZÍNHÁZ NYÁ-
RI SZÍNHÁZÁBAN. 

Az 1993-ban készült da-
rabot Nagy Tibor, Pozsgai
Zsolt és Bradányi Iván
jegyzi. A musical õsbemu-
tatója a budapesti Arizóna
Színházban volt, ott, majd
késõbb Sopronban is
Felkay Tamás rendezte. De
játszották már Budapes-
ten a József Attila Szín-
házban, Komáromban és
Veszprémben is. Utóbbit
2002-ben Halasi Imre –
a Miskolci Nemzeti Szín-
ház azóta kinevezett igaz-
gató-fõrendezõje – állítot-
ta színpadra. 
A miskolci elõadás ren-

dezõje is a színház igaz-
gatója, a fõszerepben pe-
dig a Marica grófnõ tán-
coskomikusaként megismert Bakai Lász-
lót láthatjuk. De szerephez jut a Mis-
kolci Nemzeti Színház több mûvésze
is, többek között Szirbik Bernadett, Se-
res Ildikó és Szatmári György is.
A kölyök az 1921-ben bemutatott,

azonos címû film alapján készült, de
fel-felvillannak benne Chaplin életének
valós eseményei is. A történet szerint
egy szerencsétlen külvárosi csavargó
és egy utcára kitett gyermek talál
egymásra az 1920-as évek amerikai
nagyvárosában. A csavargó, aki ráta-

lál a gyermekre, elõször szabadulni akar
tõle, megpróbálja eladni, mindhiába. Vé-
gül magához veszi, s ketten tengõd-
nek a nyomorúságos padlásszobában.
Chaplin életében valóban volt egy

kisfiú, elsõ gyermeke azonban pár nap-
pal a születés után meghalt. A nagy
nevettetõ ezután kezdte forgatni a fil-
met… A színpadi változatot július 10-
én, 11-én, 15-én, 16-án, 17-én és 18-
án este 8 órától tekinthetik meg az
érdeklõdõk a Nyári Színházban.
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ELSÕ TANÉVÉT ZÁRTA A DIGITÁLIS KÖ-
ZÉPISKOLA, AMI A HÁTRÁNYOS HELY-
ZETÛ ROMA FIATALOKNAK SEGÍT AZ

ÉRETTSÉGI MEGSZERZÉSÉBEN. AZ ELSÕ ÉV

TAPASZTALATAI AZT MUTATJÁK: VAN

IGÉNY A TÁVOKTATÁSI MÓDSZEREKKEL

DOLGOZÓ OKTATÁSRA.

Mint azt Veres Pál, a Földes Ferenc
Gimnázium igazgatója lapunk érdeklõdé-
sére elmondta: 101 tanuló fejezte be a
kilencedik évfolyamot az iskolában az idén
júniusban, s szeptemberben várják õket
vissza. Rajtuk kívül pedig minden hát-
rányos helyzetû fiatalt, aki szeretne érett-
ségit tenni, hiszen ismét elindítják a ki-
lencedik évfolyamot. 
A különleges oktatási forma Európá-

ban is egyedülálló, a tanulók ugyanis in-
ternetes formában kapják meg a tan-
anyagot, amit feldolgoznak. A tanulás
feltételeit, a számítógép elérését a Kis-
térségi Oktatási Központokban biztosít-
ják, ahol helyi tanárok is segítik a diá-
kokat. A tanárokkal a konzultációkon, il-
letve a vizsgák idején találkoznak csak.
A digitális középiskola abban is eltér a
hagyományoktól, hogy modulrendszerben
oktatja a diákokat. Egy-egy modul álta-

lában négy tárgyat foglal magába, s mind-
egyik végén vizsgáznak a tanulók.
– Van, amikor egy modulba sûrítünk

egy tárgyat: ilyen például a földrajz. A
nyelvet azonban folyamatosan, több mo-
dulon keresztül tanítjuk – tájékoztatott
Veres Pál. 
A digitális középiskola ötlete 2002-ben

merült fel elõször, s az Informatikai és
Hírközlési Minisztérium segítségével in-
dulhatott el a képzés a múlt év szep-
temberében. Az informatikai oktatást és
a hátrányos helyzetûek tanítását ugyan-
is a minisztérium politikai államtitkára,
Csepeli György is támogatta. 
Tavaly szeptemberben mintegy 260 di-

ák jelentkezett a középiskolába, de a
tanévet már csak 170-en kezdték el. Kö-
zülük is sokan lemorzsolódtak, volt olyan
is, aki csak egy-két leckét oldott meg.
Aki azonban maradt, az több-kevesebb
sikerrel elvégezte az évet. Mindössze két
diák ismétel évet, néhányan pedig pót-
vizsgáznak augusztusban. A hat legjobb
eredményt elért diákot – Török Tibornét,
Budai Izabellát, Budai Zsoltot, Lázár
Györgynét, Rontóné Farkas Annát és Pusi
Elemért – pedig 20 ezer forinttal díjaz-
ták. kb 
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TÚL AZ ELSÕ TANÉVEN

Egymásra találtak...
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CHAPLIN ÉLETE –
DALBAN



NEGYEDIK HELY A BAJNOKSÁGBAN

ÉS A MAGYAR-KUPÁBAN, VISZONT A

VÁRTNÁL JOBB SZEREPLÉS A NEMZET-
KÖZI PORONDON – ÍGY ÖSSZEGEZHETÕ

A DKSK NÕI KOSARASAINAK ELMÚLT

ÉVI PRODUKCIÓJA. EZEKBEN A NAPOK-
BAN, HETEKBEN A MENEDZSMENT MÁR

A KÖVETKEZÕ IDÉNYRE KÉSZÜL, IGYEK-
SZIK MEGERÕSÍTENI A JÁTÉKOSÁLLO-
MÁNYT.

Erre nagy szükség is lesz, ugyanis a
hírek szerint jelentõs „vérátömlesztésen”
esik át az együttes. Honos Péter ügy-
vezetõt elõször arra kértük, pillantson
vissza az elmúlt idényre. Mennyire elé-
gedettek, miért maradt el a jobb sze-
replés?
– A minimális célokat ugyan teljesí-

tette a csapat, de maradt bennünk hi-
ányérzet. A bajnoki zárás elmaradt a
várakozástól, a harmadik helyet ugyan-
is meg lehetett volna szerezni a tar-
talékos soproniak ellen. Ez igaz a ku-
paszereplésre is, de talán a felfokozott
várakozás bénítóan hatott a kosarasok-
ra. Megfelelõ erõsségû volt az állomá-
nyunk, de a centergondok megoldat-
lansága, az amerikai játékos távozása,
valamint a morális válság következté-
ben ez a tervünk meghiúsult. A játé-
kosok nem alkottak igazi együttest. Milen
Vukicsevics képtelen volt kezelni a ki-
alakult helyzetet, ezért ajánlotta fel le-

mondását. Földi Sándor személyében fel-
készült, kitûnõ szakembert sikerült szer-
zõdtetni, remélem, hogy az elõttünk ál-
ló szezonban az eredmények is igazol-
ják megállapításomat – összegezte vé-
leményét az ügyvezetõ.

ELÕRÉBB LÉPTEK

A nemzetközi szereplésrõl szólva ugyan-
akkor biztató megállapításokat tehetett,

mert az elõzõ évekhez képest elõrébb
lépett a gárda. Nemcsak az elsõ cso-
portkört vette sikerrel, a másodikban is
kitett magáért, s eddigi legeredménye-
sebb menetelését zárta. A következõ
idényben már a legjobb nyolc közé sze-
retnék beverekedni magukat. Az ittho-
ni célokról megtudtuk: minimálisan a
legjobb négy közé kerülést várják, bár
a vetélytársak (Pécs, Sopron, Szolnok,
Szeged, BSE) alaposan megerõsödtek.
A gárdával a következõ idényben is

Földi Sándor dolgozik. Honos szerint jó
ütemben haladnak a szponzorokkal va-
ló tárgyalások, ennek eredményeként a
jövõ évi költségvetés hetven százalék-
ban lefedettnek mondható. A legna-
gyobb dilemmát a névadó szponzor hi-
ánya jelenti, az elmúlt bajnokságban pél-
dául a DKSK volt az egyedüli (!) csa-
pat az NB I-es mezõnyben, amely nem
rendelkezett ilyennel… A BorsodChem
kiszállása óta ezt a gondot nem sike-
rült orvosolni.
– A tavalyi gárdából Eördögh Edit-

nek élõ szerzõdése van, õ biztosan

marad. Mellette, igazolt játékosunk Fû-
rész Diana Szegedrõl, tehetséges fia-
tal irányító. A hét elején érkezett meg
a szerb Ana Jokovics a BG Red Startól,
aki már át is esett az orvosi vizsgá-
laton. Vele sokat nyerhetünk, tagja ha-
zája válogatottjának, hármas és né-
gyes poszton egyaránt bevethetõ. Visz-
szatért hozzánk Pécsrõl Ambrus Erzsé-
bet, aki korábban már játszott nálunk.
Egyelõre õk négyen jelentik a magot,
amelyhez jön négy-öt fiatal, például
Demeter, Szavercsenko. Folyamatosan
tárgyalunk, többek között irányítót, cen-
tert akarunk szerzõdtetni. Legfõbb ve-
télytársaink közül a Sopron és a Szol-
nok valamivel elõttünk jár, de bízom
abban, hogy augusztus elejére nálunk
is kialakul a keret – folytatta Honos
Péter.

ÚJ OTTHONBAN
KEZDENEK

Az ügyvezetõ 13–14 fõs bõ kerettel
számol, ehhez legalább négy karakte-
res kosarast kell igazolniuk. Az ameri-
kaiakkal most már óvatosabbak, hiszen
az elmúlt egy-két évben pórul jártak
velük (Chapman, Jackson). Önkritikusan
említi, hogy kívánnivalót hagy a saját
nevelésû fiatalok felkarolása, beépítése,
s talán nagyobb türelem is elkelne a
csapatkialakításhoz.
A DKSK a következõ idényt új, ide-

iglenes otthonban kezdi: megkezdõdik
a miskolci városi sportcsarnok felújítá-
sa.
– Három lehetõségünk van: az Egye-

temi Körcsarnok, a Zrínyi Gimnázium
Nagyváthy úti tornaterme és Tiszaújváros
jöhet szóba. Nem szeretnénk kimozdul-
ni Miskolcról, ez plusz terhet jelentene.
Várhatóan az Egyetemvárosban játszunk,
jelenleg is tárgyalunk ebben a kérdés-
ben. Csapatunk augusztus 5-én kezdi
meg a felkészülést a bajnokságra, s
már eljuttattuk nevezésünket a FIBA
Európa-kupára – tájékoztatott Honos
Péter.

(-s)

AA  DDKKSSKK--nnááll  mmáárr  aa  kköövveettkkeezzõõ  bbaajjnnookkssáággrraa  kkéésszzüüllnneekk

JOKOVICS MEGÉRKEZETT
Népes csapattal 
Nemzetközi sakktábort rendeztek

Kunfehértón, az egyhetes eseményen
egy népes miskolci csapat is részt
vett. A táborozást felmérõ verseny
követte, melyen több értékes helye-
zés jutott az Elsõ Miskolci Sakkis-
kola sportolóinak. A FIDE-open (10
induló) számban Szabó Leon 6,5
ponttal a második helyet szerezte
meg, Mészáros Gyula 6 ponttal a
harmadik lett, Csema Tamásnak az
ötödik, Baló Tamásnak a hatodik,
míg Halmi Bencének a hetedik he-
lyezéssel kellett beérnie. A Komir-
openen huszonegyen ültek asztal-
hoz, ebben a kategóriában Hazir Bar-
bara 6 ponttal az ötödik, Huszár
Réka ugyancsak 6 ponttal a hato-
dik, míg Bernáth Roland 5 ponttal
a tizenegyedik helyen végzett.

Szatmári
kiesett

Nem zárt túl jó hetet Szatmári
László, a Speedway Miskolc salak-
motorosa: elõbb egy horvátországi
viadalon állt rajthoz, ahol az alap-
szakaszban 12 pontot gyûjtött,
majd – miután a középdöntõben a
harmadik helyen végzett – nem kva-
lifikálta magát a fináléba. Helyzetét
nehezítette, hogy a versenyen a tar-
talék motorjával állt rajthoz, mert a
GM „bedobta a törülközõt.” A mis-
kolci team átruccant Ausztriába a
megfelelõ alkatrész beszerzésért.
Szatmári végül már a feljavított gép-
pel állhatott rajthoz Szlovéniában. A
tét nagy volt, hiszen az egyéni Eu-
rópa-bajnokság elõdöntõjében sze-
retett volna eredményesen szerepel-
ni, ám végül elúszott a továbbjutás
esélye. A miskolci, illetve magyar szur-
kolókat mindössze az vigasztalhat-
ta, hogy a magyar licenccel moto-
rozó szlovén Matej Ferjan, valamint
a miskolci klubot erõsítõ lengyel
Krzyaniak egyaránt ott lehet a dá-
niai fináléban.

Vasutas érmek
Nagyszabású nemzetközi cselgáncs-

viadalt rendeztek a szlovákiai
Pezinokban. Az eseményen a Mis-
kolci VSC, illetve az MVSC-MISI spor-
tolói kitettek magukért, eredménye-
sen szerepeltek. A vetélkedésre négy
országból 171-en érkeztek, a mis-
kolci színeket nyolcan képviselték –
nem is akárhogyan, ugyanis vala-
mennyien éremmel, négyen pedig a
legfényesebb medállal utazhattak ha-
za. A lányok közül Kondás Bettina
(41 kg), Kövesi Zsuzsa (30), a fiúk
közül Kalapos Soma (55) és Pusz-
tai Patrik (46) végzett súlycsoport-
jában az elsõ helyen.

I. évfolyam 17. számSPORT
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A következõ idényben is Földi Sándor irányítja a DKSK szakmai mun-
káját, a vezetõedzõt még egyéves szerzõdés köti a klubhoz. 

A SPORT XXI LÉTESÍTMÉNYFEJLESZ-
TÉSI PROGRAM FILOZÓFIÁJÁBAN ÉS

KONCEPCIÓJÁBAN TÉR EL A KORÁBBI-
AKTÓL, UGYANAKKOR SOK NEHÉZSÉG-
GEL ÉS DILEMMÁVAL KERÜLÜNK SZEM-
BE – MONDTA MISKOLCI TÁJÉKOZTA-
TÓJÁN GYURCSÁNY FERENC IFJÚSÁGI-
ÉS SPORTMINISZTER.

A szeptemberben induló Sport XXI
Létesítményfejlesztési Program apropó-
ján tartott miskolci tájékoztatóján
Gyurcsány Ferenc négy megye polgár-
mestereivel találkozott. A programot jú-
nius elején fogadta el a kormány, en-
nek keretében 2006-ig mintegy 53 mil-
liárd forint értékû beruházás valósul-
hat meg.
– A projektnek hat pillére van: fel-

újítás, korszerûsítés, fejlesztés a kiste-
lepüléseken; tornaterem-építés; tanuszo-
da-építés; megyénként legalább egy
többfunkciós sportcsarnok vagy fedett
uszoda felépítése; a stadionrekonstruk-
ció befejezése; illetve az olimpiai köz-
pontok fejlesztése – hangsúlyozta a
miniszter. 
Gyurcsány kiemelte: a fejlesztések

olyan új konstrukcióban valósulnak meg,
ahol az állami kiadás hosszú távon ter-
vezhetõ, ahol a köz- (a minisztérium,
az önkormányzatok) és a magánszfé-

ra szorosan együttmûködik, s ami ah-
hoz vezet majd, hogy jelentõs „érték-
elõnnyel” lehet befejezni a beruházá-
sokat (vagyis ugyanaz a projekt kisebb
költséggel valósítható meg, mint egy
általános állami beruházás esetében).
A kistelepülések sportlétesítményeinek
felújítását (esetükben 1–2–10 millió fo-
rintról lehet beszélni) kétharmad rész-
ben az állam, egyharmad részben pe-
dig a helyi önkormányzatok vállalnák,
ám annak eldöntése, hogy pontosan
hol, mire van szükség, a kistérségek
feladata lenne. Célszerû, hogy ,,helyi
szinten“ megállapodás szülessen, ellen-
kezõ esetben az állam határoz.
Tornaterembõl száz épülne meg 2006-

ig, fele-fele vállalási aránnyal. Pillanat-
nyilag a száz legnagyobb iskola tûnik
esélyesnek, mégpedig azok, ahol hi-
ányzik a terem. Tanuszodából ötven va-
lósulhat meg két éven belül. A negye-
dik „alappillér” (megyénként egy nagy
közösségi létesítmény) kapcsán meg-
tudtuk: szintén 50–50 százalékban vál-
lalna szerepet az állam és az adott
önkormányzat, de a miniszter nagy es-
élyt lát az aktív magántõke bevoná-
sára ebben a programban. Miskolcon
a „nagyberuházást” a jégcsarnok je-
lenti, de befejezõdik a felújítás alatt lé-
võ diósgyõri stadion rekonstrukciója is.

SSzzeepptteemmbbeerrbbeenn  iinndduull  aa  SSppoorrtt  XXXXII  pprrooggrraamm

JÉGCSARNOK
ÉS STADION

A MAGYAR ÉLMEZÕNY MELLETT TÍZ

ORSZÁG CSAPATA NEVEZETT A JÚLI-
US 5–10. KÖZÖTT MEGRENDEZENDÕ

BORSOD-ABAÚJ-ZEMPLÉN MEGYEI

KERÉKPÁROS KÖRVERSENYRE. A ME-
GYE ÉS MISKOLC ÖNKORMÁNYZATÁ-
NAK KIEMELT TÁMOGATÁSÁT ÉLVEZÕ,
A MEGYEI KERÉKPÁROS SZÖVETSÉG ÉS

A KERÉKPÁRSPORT 2000 ALAPÍT-
VÁNY ÁLTAL ÉLETRE HÍVOTT VIADALT

NEM TITKOLTAN RANGOS NEMZETKÖ-
ZI VERSENNYÉ SZERETNÉK FEJLESZTE-
NI A RENDEZÕK.

A viadalt hivatalos jelenlétükkel meg-
tisztelõ megfigyelõk sokat segíthetnek
majd abban, hogy a nemzetközi ver-
senynaptárba is be-
kerüljön a most
még csak a me-
gyén belül zajló, kö-
zel 600 kilométeres
Borsodi Tour. Meg-
tekinti a versenyt
Tadeus Korek, a
Nemzetközi Kerék-
páros Szövetség há-
rom olimpiát meg-
járt fõbírója, Ivan
Relják, a Kárpátal-
jai Olimpiai Bizott-
ság elnöke, Török
Ottó, a Magyar Ke-
rékpáros Szövetség
elnöke és Bodrogi
László édesapja (a
szövetség volt elnö-
ke) is. Kassa önkor-
mányzatának képvi-
selõjét is ide vár-
ják, mert jövõre a
határ túloldalán lévõ városokat, köz-
ségeket is szeretnék bevonni a most
még csak a Bükköt, Zemplént érintõ
körversenybe a szervezõk.
A Miskolcról induló és ide vissza-

érkezõ versenyt felkarolta Kazincbar-
cika, Sátoraljaújhely, Tokaj és Tisza-

újváros önkormányzata is. A hatna-
pos erõpróbára Ausztráliából, Csehor-
szágból, Horvátországból, Lengyelország-
ból, Németországból, Szlovákiából, Szlo-
véniából, Törökországból, Ukrajnából és
Szerbia-Montenegróból várnak csapa-
tokat a házigazdák.
Külön élményben lehet részük a

miskolciaknak a nyitó- és zárónapon.
Július 5-én a Mélyvölgy utcáról az
Avasra felvezetõ prológon láthatják
az egyenkénti indítással rajtoló ver-
senyzõket. A zárónapon (július 10.,
szombat) a belvárosban, lezárt 1,1 ki-
lométeres körpályán rendezik a rend-
kívül látványos, 40 körös esti Krité-
rium Gálát. A profik elõtt, este 7

órától az amatõrök, kicsik és nagyok,
családok és barátok két körön át
tesztelhetik majd a lezárt pályát. Szá-
mukra nem lesz verseny, azonban a
tombolasorsoláson mindenki egyenlõ
eséllyel indul az értékes tárgynyere-
ményekért.

A Borsodi Tourral egyidôben kezdôdik a Tour de
France.

AAzz  aammaattõõrröökk  iiss  tteesszztteellhheettiikk  aa  bbeellvváárroossii  ppáállyyáátt

RAJTOL
AZ I. BORSODI TOUR

FESTÉKVÁSÁR
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SADOLIN EXTRA

Selyemfényû kültéri vastaglazúr
Minden színben 1990 Ft / 0,75 l

HÉRA belsô falfesték
16 l + 2 l ajándék  4690 Ft

ASTRALIN zománcfesték fehér
1 l   1250 Ft + ajándék ecset
5 l   5700 Ft + ajándék ecset

Borsodcolor Ker. Kft.
3534 Miskolc, Kiss tábornok u. 6/a

Tel.: 46/530-336



MiNap
72004. július 3. HIRDETÉS

Mûanyag nyílászárók közvetlenül a gyártótól!

JJÚÚLLIIUUSS  88––1144..
Vodka lemon 14.30, 19.00

Harry Potter és az azkabani fogoly  
16.30, 20.30

Wilbur öngyilkos akar lenni 17.00, 19.00, 21.00
Éjszakai elôadás 9–10. 23.00:

Intimitás

JJÚÚLLIIUUSS  1155––2211..
Barbárok a kapu elôtt 14.30, 18.30

Fék nélkül 16.30, 20.30
A repülô osztály 17.00
Kôtutaj 19.00, 21.00

Éjszakai elôadás 16–17. 23.00:
Van Helsing

Bemutatóterem: Miskolc, TESCO ÁRUHÁZ. Tel.: 46/381-006
Gyártó: PROFI NYÍLÁSZÁRÓ CENTRUM Kft.

Méret (cm) Mûa. nyílászárók Nettó Bruttó

� 60x60 ablak, bukó-nyíló 10 830 Ft 13 538 Ft
� 90x120 ablak, bukó-nyíló 19 202 Ft 24 003 Ft
� 120x120 ablak, bukó-nyíló 23 054 Ft 28 818 Ft
� 90x150 ablak, bukó-nyíló 21 846 Ft 27 308 Ft
� 120x150 ablak, bukó-nyíló 26 134 Ft 32 668 Ft
� 150x150 ablak, bukó-nyíló 31 498 Ft 39 373 Ft
� 90x210 erkélyajtó, bukó-nyíló 29 820 Ft 37 275 Ft
� 100x210 bejárati ajtó 79 500 Ft 99 375 Ft

MANPOWER®

ÁLLÁSKÍNÁLAT

MUNKAERÔKÖLCSÖNZÉS–KÖZVETÍTÉS

A VILÁG 60 ORSZÁGÁBAN

3900 IRODÁVAL.

Miskolci megbízónk 
számára keresünk 

TARGONCAVEZETÔKET. 

Három mûszakos munkarend,
biztos, stabil munkalehetôség.
Középfokú végzettség elôny,

tapasztalat szükséges.

Manpower Kft.
3525 Miskolc, Szentpáli út 13.

(46) 508-322, 508-323
www.manpower.hu

miskolc@manpower.hu

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala
KIVITELEZÕK ajánlatát kéri az alábbi feladatokra:

KONYHAREKONSTRUKCIÓ: Bem József Általános Iskola, Miskolci út 38/a
A pályázat átvételi díja: 20 000 Ft (áfával).

KÖZVILÁGÍTÁS-BÕVÍTÉS (KIVITELEZÉS): Bornemissza Gergely u. (4 lámpahely)
A pályázat átvételi díja: 5000 Ft (áfával).

INTÉZMÉNYI VILÁGÍTÁSFELÚJÍTÁS: Martin J. Szakképzõ  Iskola (6 terem), 
Áfonyás  u.18/a

A pályázat átvételi díja: 5000 Ft (áfával).

ÚT-JÁRDAÉPÍTÉS, CSAPADÉKVÍZ-ELVEZETÉS: Berekalja út
A pályázat átvételi díja: 20 000 Ft (áfával).

A feladatok ajánlattételéhez szükséges pályázati feltételek és mûszaki információk 2004. július
05-én 8.00 és 9.00 óra között vehetõk át a fenti összeg házipénztárba történõ be-
fizetése után. A pályázatra csak azon vállalkozók jelentkezését várjuk, akik hasonló referen-
ciamunkával rendelkeznek. A megrendelõ fenntartja a jogot arra, hogy a pályázati kiírás el-
lenére nem hirdet eredményt. A tájékoztatás, ajánlatok benyújtásának, bontásának és ered-
ményhirdetésének helye: 

Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Városüzemeltetési 
és Beruházási Osztály, Miskolc, Városház tér 8. III. udvar III. emelet 

309-310 iroda. Tel.: 512-700/1244 mellék

Kisgyõr Község Önkormányzat képviselõ-testülete 
szeretettel meghívja Önt és kedves családját, 

érdeklõdõ baráti környezetét 
a településünkön megrendezendõ

Regionális, Megyei
Kettesfogathajtó Bajnokságra,

valamint a Military és 
Meghívásos Díjugrató Versenyre.

Czeglédi Dezsõ, polgármester

Programajánlatunk:

Július 10., szombat (Petres-tó völgye):
9.00 órakor: Military, díjlovaglás
9.30 órakor: Military, tereplovaglás
10.00 órakor: Kettesfogatok maratonhajtása
13.30 órakor: Díjugrató versenyszámok (Sportpálya)
18.00 órakor: Eredményhirdetés

Július 11., vasárnap (sportpálya):
9.00 órakor: Fogatok díjhajtása
11.00 órakor: Közönségszórakoztató lovas- 

és egyéb bemutatók
13.00 órakor: Köszöntô
13.30 órakor: Fogatok akadályhajtása, 

eredményhirdetés

EÖTVÖS
CIRKUSZ
Miskolcon,
a diósgyôri stadion

parkolójában
július 23-tól 

augusztus 1-jéig.



Azóta két generáció nõtt fel, a har-
cokra már nem emlékeztek, hisz az a
generáció már eltávozott, csak a
Habsburg-ellenesség maradt. Harcok fõleg
az országgyûlésben folytak, ott is csak
a képviselõk között. (Tisza István mi-
niszterelnök bejelentette az obstrukció
elleni harcot, s igazi közjogi háború folyt
– most még vér nélkül.)
1904. február végén a pályaudvar

munkáséttermében 400–500 dolgozó tar-
tott gyûlést, amelyben helyzetük jobbítását
és a szervezkedés szabadságát követelték.
A felhívás Szombathelyrõl indult, Miskolcon
reagáltak rá, majd a fõvárosban felrobbant
a „vasutasbomba”. Így kezdõdött el
Európa elsõ nagy vasutassztrájkja, amely
Magyarországon is az elsõ, s hosszú év-
tizedeken át az utolsó is volt. Az április
19-én elkezdõdött sztrájk ideje alatt se-
honnan sem érkeztek Miskolcra vona-
tok, s innen sem indultak szállítmányok,
szerelvények sehová. Miskolc pedig – a
két nagy pályaudvarával – fontos vasúti
csomópont volt. A megye alispánja a
kassai hadtestparancsnokságtól kért segít-
séget, hiszen pályarongálásról, sínfel-
szedésrõl, raktárfosztogatásról érkeztek
hírek. Április 20-án az ország egész
területén megszûnt a vasúti közlekedés,
Miskolcra pedig négy századnyi ka-

tonaságot rendeltek a Gömöri és a Tiszai
pályaudvar védelmére.

MOZGÓSÍTOTTÁK 
A HONVÉDSÉGET

Az Ellenzék címû napilapban olvas-
suk, hogy „üresek a pályaudvarok. Annál
nagyobb az élénkség a Vörös Rák sztrájk-
tanyán, ahol állandóan ezer ember
tartózkodik”. Görgey László, az üzlet-
vezetõség elsõ embere (késõbb Miskolc

országgyûlési képviselõje, majd a fel-
sõház tagja) igyekezett a hangulatot csil-
lapítani, de korábbi tekintélye most sem-
mivé lett. Az asszonyok „kõdobálásra
ragadtatták magukat”. Hosszú évtizedek
óta elõször, mozgósították a honvéd-
séget. A 65. gyalogezred katonái meg-
szállták a megye valamennyi vasúti ál-
lomását. Az országos sztrájkot a kor-
mány egy hét után, április 26-án letörte,
a forgalom újra indult, de az ügyészségek
mindenütt vádat emeltek a szervezkedõk
ellen. A miskolci bíróság a nagy nyil-
vánosság elõtt május 10-én tárgyalta a
vasutasok ügyét. A korabeli híradások
szerint „a tanúk vallomása alapján be-
bizonyosodott, hogy a vádlottaknak
semmi részük nem volt a sztrájk kirob-
bantásában, vezetésében, sõt a sztrájk-
tanyán nyugalomra intették társaikat.”

A bíróság – mindenki megelégedésére
– az összes vádlottat felmentette arra
való hivatkozással, hogy „a vasutas nem
közhivatalnok, nem vonható azon a
címen felelõsségre, hogy a közhivatal-
nokokra kötelezõ engedelmességet meg-
tagadta.” Az ügyészség fellebbezése miatt
a miskolci vasutasok ügye a Kassai
Táblabíróságra, majd a Pesti Királyi Kúria
elé került. A vádlottakat felmentették,
s ezzel lezárult az elsõ országos és miskol-
ci vasutassztrájk. Kezdetét vette viszont
a munkásság szervezkedése, hiszen a
XX. század ipari és nagyüzemi fejlõdése
„megszülte” a munkásság egyre növekvõ,
helyzetével elégedetlen tömegeit.

SZTRÁJKTANYA

A Vörös Rák vendégfogadó, mint
(Hejõ)Csaba és Miskolc közigazgatási
határán álló, szekeres beállóval ellátott,
s a XIX. század közepétõl a térképeken
jelzett csárda a XX. század elején így
lett „sztrájktanya”. Valójában a kórház
szomszédságában egy kellemes, nagy
tömegek fogadására is alkalmas, árnyas
vendéglátóhely volt, s maradt az 1940-
es évek közepéig. (Helyén a Bottyán
János utcán 1986-tól az új Vérellátó
Állomás áll.)

Dobrossy István

Szombat
07.00 Adásismétlés. 09.00 Kép-

újság. 15.00 Rali TV. 15:30 Kilá-
tó (hétfõ, csütörtök). Várószoba
magazinok ismétlése. 17.00 A Há-
lózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma.
18.30 Gazdi – az állatbarátok ma-
gazinja. 19.00 Miskolc Ma. 19.30
Zsoltár – vallási mûsor (ism.). 20.00
Miskolc Ma. 20.30 Hírháló (h).
21.00 Tomboló jég. Amerikai–né-
met film (h). 23.00 Képújság. 

Vasárnap
07.00 Adásismétlés. 09.00 Kép-

újság. 15.00 Válogatás az Ismeret-
terjesztõ Filmek Miskolci Szemléjé-
nek díjnyertes alkotásaiból. 17.00 A
Hálózat mûsora. 18.00 Krónika –
heti hírösszefoglaló. 18.30 Pódium
– színházi magazin. Benne: a ha-
táron túli magyar színházak kisvár-
dai találkozója. 19.30 Sport Extra
– nézõink kérésére ismét mûsoron:
A Csoda – focifilm. 20.30 Hírháló
(h). 21.00 Dolcsi Vita. Amerikai–ka-
nadai film (h). 23.00 Képújság.

Hétfõ
06.00 Adásismétlés. 08.30 Kép-

újság. 17.00 A Hálózat mûsora.
18.00 Miskolc Ma (élõ). 18.30 Ki-
látó – várospolitikai magazin. 19.00
Miskolc Ma. 19.30 Visszatekintõ…
a tavalyi Kaláka Folkfesztiválra.
20.00 Miskolc Ma. 20.30 Hírháló
(h). 21.00 Az Omega kód. Ame-
rikai film (h). 23.00 Képújság.

Kedd
06.00 Adásismétlés. 08.30 Kép-

újság. 17.00 A Hálózat mûsora.
18.00 Miskolc Ma (élõ). 18.30
Sportpercek – egy miskolci vitor-
lás fiú sikerei, megkezdte a felké-
szülést a DVTK, bepillantunk az
elsõ edzésre, épül a jégkorongcsar-
nok, de mi van a csapattal? 19.00
Sport Extra. 20.30 Hírháló (h).
21.00 Gyémántcsapda. Amerikai
film (h). 23.00 Képújság.

Szerda
06.00 Adásismétlés. 08.30 Kép-

újság. 17.00 A Hálózat mûsora.
18.00 Miskolc Ma (élõ). 18.30 Nézd
– ifjúsági magazin. Benne: interjú
a VV3 Ágicájával. 19.00 Miskolc
Ma. 19.30 Iránytû – gazdasági ma-
gazin. Benne: beszélgetés az ITDH
szakembereivel. 20.00 Miskolc Ma.
20.30 Hírháló (h). 21.00 Milagros.
Perui film (h). 23.00 Képújság.

Csütörtök
06.00 Adásismétlés. 08.30 Kép-

újság. 17.00 A Hálózat mûsora.
18.00 Miskolc Ma (élõ). 18.30 Ki-
látó – várospolitikai magazin. 19.00
Miskolc Ma. 19.30 ÉletMódi –
egészségügyi magazin. Benne: ép
testben ép lélek – a torna. 20.00
Miskolc Ma. 20.30 Hírháló (h).
21.00 A csodafegyver. Angol film
(h). 23.00 Képújság.

Péntek
06.00 Adásismétlés. 08.30 Kép-

újság. 17.00 A Hálózat mûsora.
18.00 Miskolc Ma (élõ). 18.30 Kí-
náló – kulturális magazin. 19.00
Miskolc Ma. 19.30 Mozivarázs –
heti filmújdonságok. 20.00 Miskolc
Ma. 20.30 Hírháló (h). 21.00 Ha-
lálos invázió. Amerikai film (h).
23.00 Képújság.

A Miskolc TV
heti mûsora

2004. július 3–2004. július 9.

Tisztelt olvasó! Ismeri Ön Miskolc nagyjait? Most induló új
sorozatunkból hamarosan kiderül! Az újabb, öt héten keresztül tar-
tó pályázat keresztrejtvényeiben öt miskolci híresség nevét rejtet-
tük el. Az öt nevet egy levelezõlapon, legkésõbb augusztus 7-ig

juttassák el a Miskolci Kommunikációs Kht. címére: 3525 Miskolc,
Dózsa György u. 30. A helyes megfejtést beküldõk között a Miskolc-
tapolca nevezetességeit bemutató, a Klaviatura Bt. kiadásában meg-
jelent kiadványt sorsoljuk ki.

MMeesseessaarrookk

HURRÁ, ITT
A NYÁR!

Hurrá, kitört a vakáció! A kutyák
húzzák el az iskolát szeptemberre!
Ezt nem én mondom, hanem Pityu

a szomszédból, aki a kukába dobta
a táskáját. – A sohaviszontnemlátás-
ra! – köszönt el tõle. Úgy örül a va-
kációnak, madarat lehetne fogatni ve-
le, de most éppen egy békát fogott,
avval ijesztgeti a lányokat, nagyokat
nevet, amint visítozva menekülnek. Fel-
vág rá, hogy az orrán is ki tudja fúj-
ni a füstöt.
Idén nyaralni megyünk a Balaton-

ra! – újságolta apa a vacsoránál. – 
Azt mondják, csuda klassz üdülõ.
No, ha ezt elmondom Pityunak, a

szája is tátva marad. Nekem kell majd
becsukni.
Kutya meleg van, megolvad az asz-

falt, felforr az ember fejében a víz.
Csak éjszaka nem süt a nap, én ak-
kor különben is aludni szoktam. Olyan
szépeket álmodom, hogy mindenki a
csodájára jár. Anyának álmodtam egy
mindentudó konyhagépet, hogy több
ideje legyen pihenésre, meg rám.
Az ott a Balcsi! – mutatta apa a

vonatablakból. De akkor miért nem
olyan mint a térképen, gondoltam.
Ugyan mi lehet most Kivikasszal? Pa-
mutfarka itt van a zsebemben. Elõ-
veszem és megsimogatom. Most biz-
tosan felugatott örömében, de a far-
kát csóválni nem tudja, azt legföljebb
én tudom megtenni helyette. Vajon
érzi-e, hogy most az õ farkát csóvá-
lom?
Nézem, nézem a Balcsit a vonat-

ablakból. Telis-tele van fürdõzõkkel, vi-
torlásokkal meg hínárral. A víznek alig
jut benne hely.
A nyaralás végére anya bõre jól

fölégett, apa meg alaposan  leégett
anyagilag, én pedig, kész katasztrófa,
kinõttem a legjobb cuccaimat. Senki
sem tudja, miben fogok  õsszel isko-
lába menni. Sebaj. Pityunak azt mon-
dom majd, hogy a Tirrén-tenger part-
ján nyaraltunk. Hadd pukkadjon meg
az irigységtõl. Ha nem hiszi, járjon
utána!

Fecske Csaba

A korabeli képes naptárak és napilapok szerint ha nincs választás, nincs
miért izgulni. „Szürke, eseménytelen esztendõ lesz” – vélték a vendéglõkben,
kaszinókban, vagy éppen az avasi pincék mélyén kvaterkázó miskolciak. A
farsangi hangulatnak, vigasságoknak még nem volt vége, amikor szokatlan,
eddig nem tapasztalt események láncolata jelezte, hogy a XX. század új
tehertételekkel köszöntött ránk: kitört az orosz–japán háború (február 9.),
amely ugyan távol volt, de óhatatlanul felidézte az 1848–1849-es szabad-
ságharcot. 

ISMERI ÖN MISKOLC NAGYJAIT?

A Tiszai pályaudvar keleti homlokzata a fedett peronnal.
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